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      Z A P I S N I K 

sa 8. sjednice Skupštine Istarske županije, održane 18. 12. 2017. godine 

(ponedjeljak), u dvorani ISTRA Spomen doma u Pazinu 

          ( Početak u 10,04 sati) 

Sjednicu je u 10,04 sata otvorio VALTER DRANDIĆ, predsjednik Skupštine Istarske 
zajednice (IDS-HNS-ISU-PIP-HSLS-ZELENI), koji je sjednici i predsjedavao. 

Pozdravlja sve poštovane vijećnice i vijećnike SIŽ, Istarskog župana, zamjenika Župana i 
zamjenice i sve njegove suradnike, pročelnike i sve ostale, predstavnike sredstava javnog 
informiranja 

Utvrđuje  da je ovo 8. sjednica od 6. mjeseca, tako smo ipak održali dosta sjednica. 

Vijećnici su dobili obavijest da je  odlučio skinuti s dnevnog reda točku 13. i 15. u dogovoru 

sa predlagateljem, gospodinom Županom,  točke koje se odnose sa  preustroj Politehnike u  

Istarsko veleučilište i na  otpis potraživanja HZZO-a radi potrebe još daljnjeg usuglašavanja.  

Na dan održavanja sjednice poslao je dopunu dnevnog reda, točka 19., obzirom da je u 

međuvremenu došlo do izmjene Zakona  o financiranju vodnog gospodarstva, a odnosi se na  

prijedlog Odluke o izmjenama Odluke i dopunama Odluke o uvođenju naknade za razvoj za 

sufinanciranje izgradnje Sustava javne odvodnje malih naselja i zaštite vode u Istarskoj 

županiji, potrebno je da u toku ove godine uskladimo i  našu Odluku  sa Zakonom kako ne 

bismo morali sazivati još jednu sjednicu do kraja godine, ponudio je da i ovu točku  stavimo  

kao zadnju kao 19. na dnevni  red.   

PRISUTNI – ODSUTNI: 

  PRISUTNI – ODSUTNI  

R. 
Br. 

VIJEĆNIK LISTA PRIM: 

1. Valter Drandić IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

2. Eliana Barbo IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni od4. sjed. 

3. Zvonko Liović IDS – HNS – ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

4. Cinzia Počeko Kranjec IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

5. Eleonora Kotiga Vaš IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

6. Vili Rosanda IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

7. Marija Kadoić Balaško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

8.  Tedi Chiavalon IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

9. Suzana Ladavac IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

10. Nevia Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

11. Josip-Anton Rupnik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

12. Vedrana Gregorović Hrvatin IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  
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13. Petar Macura IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

14.  Vladimir Buršić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

15. Zdenko Pliško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

16. Jasna Bolić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

17. Miloš Bajić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

18. Tamara Brussich IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

19. Frančesko Andreja IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

20.  Bruno Stermotić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

21. Sandro Jurman IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

22. Robert Velenik IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

23. Irena Peruško IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

24. Boris Rogić IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

25. Davor Komar IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

26. Vanda Poropat IDS – HNS - ISU-PIP – HSLS – Zeleni  

27. Marino Baldini SDP – HSU – SDSS   

28. Ljerka Peruško SDP – HSU – SDSS   

29. Radovan Cvek SDP – HSU – SDSS   

30. Dr.sc. Sanja Radolović SDP – HSU – SDSS   

31. Milio Bulić SDP – HSU – SDSS   

32. Silvano Hrelja SDP – HSU – SDSS   

33. Goran Subotić SDP – HSU – SDSS   

34. Mirjana Galo SDP – HSU – SDSS   

35. Ilirijana Croata Medur HDZ ( od 5. sjednice)  

36. Jurica Šiljeg HDZ Odsutan  

37. Mr.sc. Tatjana Tomaić HDZ  

38. Dr.sc. Dubravko Marković HDZ  

39. Aleksa Vale HDZ  

40. Damir Grünbaum Živi zid  

41. Damir Prodan Živi zid  

42. Gordana Čakić Živi zid  

43. Dr.sc. Tea Golja MOST NL  
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OSTALI PRISUTNI  ( 8. sjednica 18.012.2017.) 

Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 

SANRA ĆAKIĆ KUHAR, zamjenica Župana IŽ, 

GIUSEPPINA RAJKO, zamjenica  Župana IŽ, 

FABRIZIO RADIN, zamjenik Župana IŽ,  

VALERIO DRANDIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i  druge 

etničke manjine IŽ,  

VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 

MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 

IVAN KLARIĆ, deb. stenograf, voditelj zapisnika, 

BARBARA ŠKRBLIN BOROVČAK, Upravni odjel za  financije i proračun IŽ, 

JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upravnog odjela za održivi  razvoj IŽ, 

LORENA BRGIĆ, mr. sc., v.d. pročelnice za  gospodarstvo IŽ, 

MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu, šumarstvo, lovstvo, 

ribarstvo i vodoprivredu IŽ , 

VESNA PAVLETIĆ, v.d. po ovlaštenju Župana, pročelnica Upravnog odjela za 

decentralizaciju, lokalnu i područnu (regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i 

gradnju IŽ, 

SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ, 

VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 

NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica  Upravnog odjela za turizam IŽ, 

PATRICIA PERCAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  

Istarske  županije,  

IVANA DRAGIŠIĆ, v.d. pročelnica  Upravnog odjela za međunarodnu suradnju i  europske 

integracije IŽ, 

DUŠKO KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije, 

DAVOR DEBELJUH, mr.sc. Služba za reviziju IŽ, 

MARGARETA STIPANČIĆ, pročelnica Službe za  javnu  nabavu IŽ. 

DARKO DOBROVIĆ, Hrvatske vode, voditelj Službe korištenja voda, 

BARIŠA MATKOVIĆ, Hidro expert d.o.o. Rijeka, 

MARTIN ČOTAR, Istarska razvojna turistička agencija. 

 

PREDSJEDNIK; utvrđuje da je prisutno 43 vijećnica i vijećnika, tako da Skupština može 
donositi sve pravovaljane odluke.  

Drugih  prijedloga za izmjenu i dopunu dnevnog reda nije bilo, pa daje dnevni  red na 

glasanje, te nakon glasanja utvrđuje da je jednoglasno za 8. sjednicu SIŽ utvrđene  slijedeći   

                 D N E V N I  R E D :  

1.  
a. Verifikacija zapisnika sa 6. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 7. sjednice Skupštine Istarske županije 
        2. Pitanja vijećnika prijedlozi i informacije 

3. 

44. Ladislav Turčinović MOST NL Odsutan(O) 

45. Divna Radolović Rosanda MOST NL  
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a.  Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu i projekcija za 2019. i 

2020. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 

4. Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi za 2018. godinu 
5. Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije 

za 2018. godinu 
6. Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije za 2018. 

godinu 
7. Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu Istarske županije 

za 2018. godinu 
8. Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje 

političkih stranaka iz Proračuna Istarske županije za 2018. godinu 
9. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za 

zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2018. godinu 
10. Prijedlog Odluke o prihvaćanju Novelacije vodoopskrbnog plana Istarske 

županije do 2030. godine 
11. Prijedlog I. izmjena i dopuna Srednjoročnog plana davanja koncesija na 

pomorskom dobru na području Istarske županije za razdoblje 2017.-
2019. 

12. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području 
Istarske županije za 2018. godinu 

13. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na 
potpisivanje Ugovora o izvođenju građevinskih radova na izradi i 
montaži pontonskog gata u luci Bunarina 

14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke o proširenju 
djelatnosti Srednje škole Buzet 

15. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku upravnog vijeća 
Istarskih domova zdravlja o odabiru najpovoljnije ponude za nabavu 
radova izgradnje nove ambulante u Vodnjanu 

16. Prijedlog Odluke o imenovanju Stručnog povjerenstva za koncesije na 
pomorskom dobru za gospodarsko korištenje morskih površina na 
području Savudrijske vale i Raškoga zaljeva 

17. Prijedlog Odluke o imenovanju Stručnog povjerenstva za koncesije na 
pomorskom dobru za gospodarsko korištenje plaže na k.č. 2067/2 k.o. 
Rovinj-Valdaliso 

18. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju smjernica za unaprjeđenje cestovnih 
biciklističkih prometnica u Istri 

19. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o uvođenju naknade 
za razvoj za sufinanciranje izgradnje Sustava javne odvodnje malih 
naselja i zaštite vode u Istarskoj županiji 

     ORDINE DEL GIORNO : 

1. 

a) Verifica del verbale della 6-a seduta dell'Assemblea della Regione  
 Istriana 
b) Verifica del verbale della 7-a seduta dell'Assemblea della Regione 
 Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte e informazioni 

3. 
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a.  Proposta di Bilancio della Regione Istriana per il 2018 e proiezione per il 2019 

e il 2020 

b. Proposta di Delibera sull'attuazione del Bilancio della Regione Istriana per il 

2018 

4. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura per il 2018 
5. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nella cultura tecnica della Regione 

Istriana per il 2018, 
6. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport della Regione Istriana per il 

2018 
7. Proposta di Programma dei fabbisogni pubblici nello sport scolastico della Regione 

Istriana per il 2018 
8. Proposta di Delibera sulla ripartizione dei mezzi per il finanziamento regolare dei 

partiti politici dal bilancio della Regione Istriana per il 2018 
9. Proposta di Delibera sull'approvazione del Piano operativo delle attività del Piano per 

la salute e il benessere sociale della Regione Istriana per il 2018 
10. Proposta di Delibera sull'approvazione della Novellazione del Piano di 

approvvigionamento idrico della Regione Istriana fino al 2030 
11. Proposta delle I Modifiche e integrazioni del Piano a medio termine d'assegnazione 

delle concessioni sul demanio marittimo sul territorio della Regione Istriana per il 
periodo dal 2017 al 2019 

12. Proposta del Piano d'assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul 
territorio della Regione Istriana per il 2018 

13. Proposta di Conclusione sul consenso all'Autorità portuale di Pola a firmare il 
Contratto sull'esecuzione dei lavori edili per la realizzazione e il montaggio del pontile 
nel porto di Bunarina  

14. Proposta di Delibera sul consenso alla proposta di Delibera sull'ampliamento 
dell'attività della Srednja škola Buzet (Scuola media superiore di Pinguente), 

15. Proposta di Delibera sul consenso alla Delibera del Consiglio d'amministrazione delle 
Case della salute dell'Istria sulla scelta dell'offerta migliore per l'acquisto dei lavori di 
costruzione del nuovo ambulatorio a Dignano 

16. Proposta di Delibera di nomina della Commissione tecnica per le concessioni sul 
demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico delle superfici marine sul 
territorio del Vallone di Pirano e del Golfo di Arsia 

17. Proposta di Delibera di nomina della Commissione tecnica per le concessioni sul 
demanio marittimo ai fini dello sfruttamento economico della spiaggia alla p.c. n. 
2067/2 C.C. Rovigno – Valdaliso 

18. Proposta di Conclusione sull'approvazione delle direttrici per migliorare le piste 
ciclabili su strada in Istria 

19. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sull'introduzione del 
corrispettivo per lo sviluppo per il cofinanziamento della costruzione del Sistema di 
smaltimento pubblico dei piccoli centri abitati e la tutela delle acque nella Regione  

 AD  - 1 

a. Verifikacija zapisnika sa 6. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. Verifikacija zapisnika sa 7. sjednice Skupštine Istarske županije 

  
 Skupština je bez primjedbi jednoglasno  verificirala  

a. zapisnika sa 6. sjednice Skupštine Istarske županije 
b. zapisnika sa 7. sjednice Skupštine Istarske županije 

  
 AD -2 Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije 
 Za postavljenje vijećničkih pitanja prijavilo se 12 vijećnika i to ovim redom: Vili 
Rosanda, Silvano Hrelja, Boris Rogić, Tatjana Tomaić, Josip Anton Rupnik, Damir  



7 
 

Grünbaum, Eleonora Kotiga Vaš, Divna Radolović Rosanda, Sanja Radolović, Tea Golja, 
Ljerka Peruško, Mirijana Galo.  
 
 Sada je 10,10 minuta. 
 
 VILI ROSANDA, IDS, naglašava da smo nedavno imali priliku putem medija 
informirati se o tome da je Istarska županija iskazala interese  uvođenje građanskog  odgoja 
u školama. Stava sam da je to itekako hvalevrijedna inicijativa budući da građanski odgoj je 
jedna od poluga koja omogućava mladima da postanu itekako odgovorni, reći ću informirani, 
ali i aktivni članovi Zajednice s posebnim djelovanjem za jedno opće dobro. 
 Ono što bih zamolio bih Župana ili kolege suradnike da nam kažu nešto malo više, 
ukoliko je moguće, o samom modelu uvođenja građanskog odgoja u školama o kakvom se 
modelu radi i  da li je ista napravljena nešto više  osim što je iskazana sama inicijativa i 
samog interesa za uvođenje takvog jednog programa. 
 
 VLADIMIR TORBICA, pročelnik Upravnog odjela za kulturu IŽ, posebno misli da je 
uvođenje građanskog odgoja  nešto što je u ovim vremenima  nužno, to je zajednička 
inicijativa Udruga civilnog društva Istarske županije. Odlukom gospodina Župana od 
operativnih stvari formirana je Radna skupina koja je započela  sa radom. prošlo je vrijeme 
interesa pojedinih škola, tako da sada sređujemo podatke kako bismo znali koje su škole  
zainteresirane za uvođenje građanskog odgoja. Cilj nam je i namjera da kroz slijedeću 
godinu dana definiramo sam izgled građanskog odgoja, što bi  trebao biti zadatka Radne  
skupine i da nakon toga uđemo u tu  jednu, nazovimo to tako, eksperimentalnu godinu u 
kojoj će sudjelovati 10 škola. Posebno mislim ono što je gospodin Vili Rosanda tražio, 
građanski odgoj će biti izvan nastavna aktivnost, tako da će se tu učenici slobodno moći 
opredjeljivati da li žele sudjelovati u  njemu ili ne. Tako da se nadam da će sa slijedećom 
školskom godinom građanski odgoj saživjeti u  jednom dijelu istarskih škola, a nakon toga, 
naravno, sve ovo ovisi o interesu. 
 
 SILVANO HRELJA, HSU, kaže da određene životne situacije traže od ljudi 
racionalno i  nadasve mudro postupanje. Kada je euforija u bilo kom smislu emocionalno i 
emotivno reagiranje kontra produktivno. Zbog toga bih i danas zamolio našeg Župana da 
uloži napore i da bude svojevrsni koordinator aktivnog oko, na neki način, rješavanja vrlo 
kompleksne situacije našeg najvećeg poduzeća Uljanik Pula.  Jedan istup moje kolegice u 
Hrvatskom saboru, gospođe Linić, nije bio baš tako produktivan, jer  bez obzira što ljudi 
mislili, ljudi se trebaju suočiti sa činjenicama, treba vidjeti u kojoj se situaciji taj veliki 
gospodarski subjekt nalazi, u kojoj fazi  transformacije u odnosu na jedinstveno društvo i koje 
su vrste poteškoće sa kojima se  brodogradnja na istarskom poluotoku proširenom i sa 3. 
majem nalazi. Prema tome   molio bih Župana, s obzirom da se radi o problemu koji tangira 
dvije županije, mislim da je on  najpozvanija osoba da skupi sve saborske  zastupnike, 
prvenstveno on iz Istre u koordinaciji sa Županom Komadinom da se nađemo i da zajednički 
djelujemo, jer ovo nije vrijeme da  nitko ubire političke poene na toj situaciji, nego da smo svi 
pozvani da djelovanjem i na  politiku i na državne  institucije pomognemo  da se situacija 
riješi, jer svaka situacija, kolikogod ona bila teška možemo je početi rješavati ako se ispravno 
sa teškom situacij0m suočimo. Rješenje se jednostavno mora naći. jednostavno se mora 
naći, rješenje ima. Najgore što bi bilo je da oko toga se počnemo svađati. Dakle, još jednom 
ponavljam očekuje se od nas  racionalno, ali prvenstveno mudro djelovanje u korist zaštite 
radnih mjesta i na kraju krajeva preveniranja mogućih potencijalnih velikih šteta. Ja znam da 
postoje aktivnosti i sigurno će se dio aktivnosti morati raditi ne u tajnosti, nego na neki način 
ne pred kamerama, nego će se morati postizati određeni dogovori, ali i mislim da 
predstavnici, izabrani predstavnici građana Istre i Primorsko-goranske županije o tome 
barem moraju znati, jer na neki način mi jesmo garant da ćemo djelovati u tom smislu, u 
smislu  spašavanja, a ne stvaranja veće štete. pa vas molim kada smo već nalazili oko 
strateških projekata za Istru mislim da u ovom trenutku nema važnijeg projekta da se 
okupimo i da zajednički djelujemo. 
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 PREDSJEDNIK, zahvaljuje vijećniku Silvanu Hrelji na raspravi s primjedbom da je 
nešto produžio vrijeme za postavljanje pitanja, ali obzirom na značaj teme tolerirao mu je 
prekoračeno vrijeme. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećniku Silvanu Hrelji i iskreno i veliko mu hvala za, kako je 
rekao, «ovu mudru i racionalnu inicijativu», koju apsolutno prihvaća. Naime, znamo svi i 
možemo pratiti, a iz medija, između ostalog, a iz naših različiti međusobnih razgovora da je, 
ja bih rekao, jedno izazovno stanje, međutim, na početku trebamo znati koji  je naš pravac 
djelovanja i koji je  cilj. Cilj je definitivno sačuvati brodogradnju, cilj je definitivno sačuvati  
radna mjesta, cilj i pravac djelovanja je, dakle, da tvrtka koja posluje, evo sada ovih dana 161 
godinu, treba učiniti sve napore da i u budućnosti, vjerujem, restrukturirana nastavi djelovati. 
Dobro ste vi rekli, tako smo i zadnji put na ovoj Županijskoj skupštini pričali, i vi danas samo 
potvrđujete ono pošto sam i ja rekao zadnji put, a to je da nam ne trebaju  euforije, niti panike,  
upravo obrnuto treba sve staviti na stol i razgovarati sa svima dobronamjernima koji mogu 
doprinijeti tome da Uljanik i nadalje zajedno sa 3. majom, odnosno da Uljanik grupa radi 
svoje brodove i radi dodatnu vrijednost, odnosno bude  glavni gospodarski subjekt ove naše 
Istarske županije, ali isto tako Primorsko-goranske i cijele Republike Hrvatske.  Ono što je, 
dakle,  je činjenica, mi u zadnjih mjesec, dva zbilja razgovaramo mnogo, razgovaramo, dakle, 
kao što ste vi rekli, prije svega, sa  Vladom Republike Hrvatske, evo i u petak je bio jedan  
važan sastanak u Zagrebu gdje tražimo usklađenost bih nas i zajedničkih koraka, operativnih 
koraka kako bism0 naj0rije, rekao bih, premostili neko vrijeme i  vjerujem da smo na 
dobrome putu, a nakon toga napravili onaj korak koji su spremna  sva hrvatska 
brodogradilišta, a to je smo  restrukturiranje Uljanik grupe, dakle, zajedno Uljanika i 3. maja. 
Ja, neću apsolutno ništa prejudicirati u  kom smjeru će svi ti kompleksni koraci ići, ali hoću 
apsolutno prihvatiti vašu inicijativu, zahvaliti8 se na njoj, naravno da će biti  još puno 
razgovora i u ovoj Županijskoj skupštini, ali sasvim sigurno i u drugim gradovima, ponajviše u 
Gradu i gdje sa Gradonačelnikom o dnevnoj bazi o tome pričamo, ali isto tako i  sa kolegom 
Komadino, isto tako i sa Gradom Rijekom. dakle svi unutra, posebice prema Vladi i 
menadžmentu Uljanika kako ne bi ne daj bože neki krivi korak već kako bismo usuglašeno 
djelovali vezano za  budućnost Uljanika. Dakle, završit ću na tome da  apsolutno prihvaćam 
inicijativu, međutim, naravno da neki prijedlog aktivnosti, koraka,  smjernica, trebamo izraditi i 
tu je, kao što samo se i u  petak dogovorili i prvi korak na samoj Vladi, a nakon toga svi ćemo 
usuglašeno, jedinstveno, siguran sam, bez obzira na bilo kakve političke dresove i djelovati. 
Hvala još jednom na inicijativi i radit ćemo po tom pitanju u ovoj, a siguran sam i u  slijedećoj 
godini vrlo puno. 
 
 BORIS ROGIĆ, IDS, za Župana ima jedno pitanje u vezi stalnog spominjanja indeksa 
razvijenosti te ravnomjernosti razvoja svih područja Republike Hrvatske, a na tragu zaključka 
sa sjednice Vlade RH, koja je održana u Šibeniku na tu  temu i na kojoj su sudjelovali svi 
župani i  gradonačelnici, pa moli Župana da odgovori što u  konačnici to znači za Istarsku 
županiju, za sve jedinice lokalne samouprave u  Županiji i za same građane.  
 
 ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje  poštovanom vijećniku Borisu Rogiću na postavljenom pitanju i 
kaže da je prošli petak, 8.12.2017. držana  sjednica  Vlade gdje,  to neposredno nije bila 
konkretna tema, ali taj isti dan u Hrvatskom saboru je izglasan  Zakon o regionalnom razvoju, 
gdje je to  itekako bila tema. Ukratko što to znači ? To znači  za Istarsku županiju jedan jako, 
jako negativan utjecaj, prvenstveno na mogućnost kandidiranja projekata kako na 
nacionalnoj tako na europske fondove, posebice u  dijelu konkurentnosti i kohezije, gdje je 
indeks razvijenosti nosi u  pravilu veliki broj bodova, čak 20 bodova kada govorimo o  
bodovanju naših projekata. Ono što je činjenica da taj indeks razvijenosti se ne odnosi samo 
na Županiju, ne odnose se samo na gradove ili općine već i na naše OPG-eove, na naše 
gospodarstvenike, obrtnike. Dakle, općenito na svih i ja mislim da je to, evo, apsolutno krivo 
posloženo i zbilja me žalosti što je Vlada predložila, a Sabor prihvatio jedan takav zako9n. 
Takav zakon  definitivno nije nikakva potreba Europe. Ja sam razgovarao i  sa odgovornim 
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osobama u Bruxellesu gdje smo u  biti i kao Hrvatska sami nešto tako učinili u  smislu 
pomoći slabije razvijenim područjima Republike Hrvatske. Naravno, da nismo protiv 
solidarnosti, ali mislim da na potpuno krivi način se to radi. Radi se na način   da se 
zaustavljaju projekti, konkretno i usporavaju iz najrazvijenijih županija , radova ili općina, gdje 
ću vas podsjetiti  da od svih naših  gradova i općina  samo Lanišće, dakle, prolazi  ispod tog 
radara, samo Lanišće neće biti  zaustavljeno u svojim projektima i usporeno, a svi ostali 
dijelovi  Istre itekako hoće. Mi smo itekako mogli ostati na razini Jadranske i kontinentalne 
Hrvatske, što se tiče, dakle, europske numerologije, odnosno prijavljivanja prema Europskim 
fondovima, a ono što je  mene strah, a s obzirom da jesmo i u  petak pričali sa svim ostalim 
županima kako će i dalje Hrvatska biti jako ne uspješna po privlačenju europskih sredstava, 
jer sam sebi stavljamo nekakve prepreke, sami sebi namećemo takvo  bodovanje i to upravo 
u dijelu gdje je najviše europskih projekata spremnih, to je Istarska županija,  to je 
Primorsko-goranska županija, to je Grad Zagreb. Dakle, mi imamo najviše projekata 
spremnih. Neki drugi dijelovi Hrvatske nemaju. I onda biti će situacija da nećemo uspjeti 
toliko toga aplicirati, jer oni nemaju, a mi ćemo često u mnogim segmentima, nažalost, zbog 
indeksa razvijenosti biti ispod crte. Zato sam ja uvjeren da će Vlada vidjeti grešku koja je 
učinila. Nažalost sada smo  tu gdje jesmo0. Ja sam prije upozoravao i gospođu Žalec i cijelu 
Vladu na to  sve skupa što  radimo, po meni, apsolutno krivo. Međutim, to  je  kako je prošlo, 
a ono što sam ja u  petak rekao Vladi idemo barem promijeniti neke od  pametnih prijedloga  
koje su druge zemlje usvojile pri aplikaciji iz sredstava EU fondova, prvenstveno Poljska, a to 
je da se alocira i dio sredstava županijama, jer mi koji smo  uspješni, danas imamo velike 
probleme kako naći  naš dio sredstava, kako naći naš dio 15 % ili 20 za sufinanciranje ili za 
avansiranje sredstava i molim da se hitno to spusti na županije,  da se decentraliziraju 
fondovi, ali i ono drugo što sam tražio oko samih EU projekata, odnosno oko buduće 
financijske omotnice da  mi sudjelujemo u tome kako će se pisati  operativni programi i 
nužnost promjene postojećih operativnih programa. Dobio sam tvrdo obećanje same 
ministrice  da ćemo promijeniti operativne programe, jer mi ne možemo cijeli niz projekata 
prijaviti iz razloga, jer operativni programa nije u skladu sa vremenom i ono  što ja sam 
insistirao, a vama ću reći da prvenstveno u dijelu društvene  infrastrukture se promijeni hitno 
operativni programi, pa da možemo sutra i  neku školu ili dom za  starije i nemoćne , hospiciji 
ili mnoge druge stvari izgraditi europskim sredstvima i tu sam dobio čvrsto jamstvo da u tom 
smjeru Hrvatska vlada ide. Živi bili pa vidjeli. Vjerujem da će se to desiti, ali  isto tako sa 
nekim odmakom vidjeti sve što je krivo u indeksu razvijenosti i ispraviti. Međutim, nažalost, u  
međuvremenu izgubit ćemo još neku godinu i neki euro iz Europskih fondova.  
 
 TATJANA TOMAIĆ, HDZ, ima  pitanje za Župana, isto pitanje kao i pitanje od prošle 
sjednice s obzirom da vidi da nije dobila nikakav odgovor i nije uvršteno u  dnevni red 
današnje sjednice . Radi se o sporazumu Drnovšek – Račan. Željela bih samo naglasiti da 
nemojte misliti da se bavim prošlošću, a to ću vam kazati iz kojeg razloga. Sada sam došla 
prije pola sata u 8,20 sati sam bila na HRT-eu i komentirala sam susret predsjednika 
Plenkovića i premijera Cerara sutra u Zagrebu i u  studiju u Ljubljani je bila novinarka Marta 
Razboršek. U tim razgovorima ona je sama, znači, ničim izazvana, to možete i vidjeti na 
televiziji, spomenula  Sporazum Drnovšek – Račan, kao jedan od atributa veliki iz Slovenije. 
Nije to stvar prošlosti, samo je trebalo  da mi kaže : pa čekajte, vi i vaša Županija je to i 
podržala Zaključkom. Dakle, molim lijepo Župana da mi odgovori što misli o tom pitanju 
napraviti. Ja ga pozivam, pozivam tako i  sve vas da me u tome podržite i da taj Zaključak 
istupi iz snage, maknemo ga van snage, da donesemo drukčiji Zaključak. Molim gospodina 
Župana za odgovor.  
 
   ŽUPAN IŽ, zahvaljuje vijećnici Tatjani Tomaić na tome pitanju  i kaže da bismo  
trebali tom pitanju  pristupiti upravo onako kako i prethodnom pitanju kojem smo ovdje 
pristupili, pitanju koje se tiče Uljanika, vrlo mudro, odgovorno i  trezveno. Ono što ja mislim 
oko ovog pitanja međunarodnog prava defakto, koje se odnosi na područje ovdje naše Istre,  
da nama, prije svega, treba  biti jasan koji je cilj, a cilj je čim manje utjecati na svakodnevni 
život naših ljudi, ali i poštivati zakone Hrvatskoga sabora , poštivati sve ono što je tijelo iznad 
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nas postiglo. Ja nemam nikakvih problema u tom smislu predložiti i  našem predsjedniku 
Skupštine i vama, dakle, upravo ovo što vi govorite, ali moramo biti  sigurni da će to čim 
manje utjecati negativno na svakodnevni život naših ljudi, odnosno da svi naši ljudi, nevažno 
da li su ribari, da li su radnici, koji žive uz granicu ili su  poljoprivrednici ne bi imali negativnih 
posljedica od bilo kakve ove naše skupštinske odluke, odnosno Zaključka.  Ono što je isto 
tako činjenica i naš premjer i gospodin Cerar još će puno puta pričati. I  kad bih i ja dobio 
neku inicijativu kao Župan od našeg Ministarstva vanjskih odnosno Europskih poslova 
apsolutno bismo  o njoj ovdje razgovarali kako nešto riješiti. Ništa nisam dobio. Par puta 
jesam bio u situaciji razgovarati  sa prijašnjim ministrom, našim hrvatskim ministrom vanjskih 
poslova, gospodinom Štirom, koji me puno puta kontaktirao i zvao po tom pitanju, gdje je 
onda jedan jedinstveni zaključak kako mi kao Hrvatska nećemo priznati sve te odluke 
arbitražne komisije. Opet  ovdje ponavljam jesam otvoren za bilo kakav prijedlog, ali volio bih 
da naše Ministarstvo uputi meni kao Županu ili vama kao Skupštini neku inicijativu, pa da 
sjednemo i onda donesemo jednu takvu odluku koja je u skladu sa  hrvatskim interesima i 
interesima  naših ljudi da svakodnevno što jednostavnije žive u Istri. 
 
 TATJANA TOMAIĆ, HDZ, zahvaljuje se gospodinu Županu i drago joj je što je uvidio 
da je to jedna dobra stvar, jer ne želimo oko toga politizirati niti postavljati pitanja zašto  se to 
desilo. Zahvaljuje se i napraviti će sve potrebne korake da se to napravi. 
 
 JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, ima faktički dva prijedloga. Prvi prijedlog je  na 
kojem smo  već dosta dugo radili kako bismo smanjili pritisak starijih osoba za smještaj u 
staračke domove predlažemo da se potegne inicijativa  izgradnje liftova u  svim zgradama 
koje imaju  više od 4 kata. Na taj način bismo9momoghućili našim starijim osobama da duže 
žive u svojim stanovima, a pored toga bi čak i dosta smanjili kriminal koji se provodi nad 
starijim osobama, jer te starije osobe često da bi ih netko  održavao predaju u najam ili daju 
u vlasništvo svoje stanove, imetak i , koliko smo mi suočeni, imamo dosta takvih informacija, 
da se dešava da ljudi ostanu bez ičega, i završe na cesti.  Zato bih postavio pitanje svima 
nama  da li se slažemo da se potegne u našoj Županiji  takva inicijativa da krenemo sa 
takvom izgradnjom, jer bi nama bila omogućena takva investicija zahvaljujući sredstvima koja 
se mogu ostvariti iz fondova Europske unije.  
 Drugi prijedlog bi bio vezan za posebne slučajeve. Prije dvije godine je potpisan 
Pariški sporazum, prije par dana je bio skup u Parizu  gdje su gospoda koji su tamo bili, 
predsjednici Vlada, konstatirali da od tog sporazuma koji je potpisan da se ništa ne dešava, 
da smo suočeni neprekidnim katastrofama i velikim  vremenskim nepogodama. U tom 
slučaju smatramo  da mi u našoj zemlji isto to ne poštujemo, zadnji slučaj je bio kada smo 
dobili informaciju da HEP predlaže da se produži rad TE Plomin1, a vi znate sami  da ta TE  
je naš najveći zagađivač u zemlji i to je nespojivo i  neshvatljivo da se takve stvari mogu 
servirati nama, pa bih predložio da se na tu temu održi tematska sjednica naše Skupštine na 
kojoj i bili pozvani ministar zaštite okoliša i suradnici, saborski zastupnici i naši, čak bi bilo 
dobro da budu i Primorsko-goranske županije i članovi Odbora za zaštitu okoliša Sabora RH. 
To je moja ideja i moji prijedlog. Smatram da bi bilo dobro da krenemo u tu realizaciju da se 
ne ponovi slučaj kada smo 1997. godine   kada je potpisan sporazum iz Kjota, 2006. godine 
smo ga ratificirali, a mi smo gradili Plomin 2. Suprotno od onoga što trebali i što smo smjeli  
raditi. 
 ŽUPAN IZ, zahvaljuje vijećniku Rupniku na dva izrečena pitanja. Oko inicijative za 
ugradnju liftova trebamo imati na umu slijedeće. S obzirom da je trend u  Europskoj uniji da 
se čim više potiče vaninstitucionalna skrb o starijim osobama, ali isto tako da u pravilu 
govorimo privatnom vlasništvu, jer zgrade, odnosno stanovi su u privatnom vlasništvu, vi ste 
samo jako dobro detektirali na koja vrata ovdje trebam o   kucati. Trebamo kucati na vrata 
operativnih programa. To je nešto slično, podsjećam, evo, inicijativa, kao i  na plan 
energetske obnove više stambenih zgrada, odnosno objekata, gdje u tom slučaju  u 
operativnom programu mi imamo napisanu mogućnost sufinanciranja takvih zahvata na više 
stambenim zgradama, a nažalost znam iz prve ruke da ugradnja liftova nije među našim 
prioritetnim mjerama kada govorimo operativnim programima, odnosno kada govorimo o  
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tome na koji način je naše ministarstvo ih napisalo. Zato tu inicijativu ja  prihvaćam i itekako 
ćemo ići i prema ministrici, a tragom onoga što smo  prije pričali da je nužnost  da se 
promjene operativni programi kako bismo  praktički itekako iz Europskih fondova u privatno 
vlasništvo u zgrade investirali to jest pomoći svim našim stanarima da na taj način dobe 
jednu novu kvalitetu života u stanovima. 
 Vezano za vaše drugo pitanje oko Pariškog klimatskog sporazuma koji slavi dvije 
godine i dva tjedna i Plomina 1, želim reći slijedeće. Vi znate što smo mi učinili pred godinu 
dvije kada smo donijeli novi Prostorni plan i kada smo za novi Plomim definirali da  želimo da 
energent ude plin ili alternativni izvori energije. To je tako kada se nas pita i to je jasno 
izrečena naša namjera bila, jer smo se vodili , vodimo  se i voditi ćemo  se zdravljem, a ne 
profitom i zato smatram da je apsolutno potrebno ovu državu  decentralizirati i da se nas pita, 
da se pita Istarsku županiju na koji način mi želimo da dalje  razvijati Plomin. Međutim, nitko 
nas ništa pitao nije nažalost, što znači da je to jednostrana odluka HEP-a i mislim da 
trebamo i sa ove govornice i svih dijelova apelirati na zakone da županije se pitaju na koji 
način dalje  raditi. Ono što ja mogu reći da je za nas prihvatljiv samo plin ili alternativni izvori 
energije kako bi u Prostornom planu piše. I žalosti me jedna takva jednostrana odluka HEP-a.  
 
 JOSIP ANTON RUPNIK, ZELENI, kaže da je gospodin  Silvano Hrelja govorio o 
situaciji u Uljaniku. Prije 27 godina u Puli je bila tema razvoja Uljanika, trebala se raditi, pored 
brodogradnje, na razvoju elektro industrije, na obnovljivim izvorima energije. Prije 27 godina 
je to pokrenuto Do sada, koliko vidimo, ništa nije  učinjeno, dapače sve što se radi u 
Hrvatskoj rade stranci, a ne mi 
 
 DAMIR GRüNBAUM, Živi zid, kaže da prema njegovim informacijama jedinice 
lokalne samouprave su dobile cjenik za odlaganje komunalnog otpada na Kaštijnu. On je 
115,00 eura, za naše korisnike 99,00 eura za pretovarne stanice, sa pretovarnih stanica i 
93,00 eura za Pulu. To je određena cijena po toni koja će se plaćati novcima to je 30 eura po 
toni ako se ne varan, mislim da su podaci točni, mislim da jesu. Ujedno jedinicama lokalne 
samouprave dostavljen je novi ugovor o zajedničkom financiranju Županijskog centra 
Kaštijun. Po novom ugovoru jedinice samouprave više neće plaćati 4,1 milijun eura već će 
plaćati 9,7 milijuna  eura. U biti  to je svota koju je po starom ugovoru trebao plaćati Kaštijun. 
Jedinice lokalne samouprave osim što će morati plaćati odvagani otpad po ovim velikim 
cijenama  koje su dvostruko veće nego na Marišćini, a znamo da se na  Marinšćini plaća 
470,00 kuna, a na osnovu toga je povećana naknada za odvoz smeća za 100 %, ne znam 
što možemo računati u Istri, ako je ovdje  dvostruko veća. Uz to jedinice lokalne samouprave 
će morati plaćati to zaduženje koje je  dvostruko veće od onog zaduženja u inicijalnom 
ugovoru. Mislim da je to na neki način ipak pogodovanje Gradu Puli kao vlasniku Kaštijuna. 
Ujedno, koliko sam vidio na listi količina otpada na osnovu kojih će se obračunavati 
zaduženje Umag je stavljen na drugo mjesto, odmah iza Pule, a ispred Poreča i Rovinja, iako 
to logički ne bi  trebalo biti. Moje pitanje gospodinu Županu je : da li stoji na svojim stavovima 
da neće dozvoliti da teret poskupljenja padne na pleća građana Istre kao što je to obećavao 
još i prije 2016. godine u Glasu Istre  itd. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje predsjednik SIŽ, zahvaljuje cijenjenom vijećniku  Damiru 
Grünbaumu. U vašem uvodnom dijelu, odnosno u navodima puno toga rečeno što u mnogim 
dijelovima ne odgovara istini. Ne odgovara istini da je ovaj središnji dio koji se tiče tih milijuna 
oko izgradnje, koji se tiču svih tih cijena koje ste pričali, a odgovara istini onaj prvi do koji se 
tiče cjenika. Hajmo kratko reći što je istina. Istina je da u svakom slučaju mi u  Istri smo riješili 
problem zbrinjavanja otpada i to dugoročno. Istina je da  isto tako ne možemo reći koliko će 
početak rada Kaštijuna utjecati na dizanje cijene svakog komunalca u svakom od naših 
gradova ili općina. Zašto ? Zato jer mi smo formirali 3 vrste cijena i to je isto tako istina. 
Jedna je cijena tamo gdje nema lokalnog komunalca koji zbrinjava otpad, dakle, to je 
Bujština. Druga cijena je za ostatak Istre, a treća cijena je kako i vi ste dobro rekli za vanjske 
članove, za vanjske korisnike, nevažno da li su oni iz Osijeka, Varaždina ili Splita, možda 
sutra Oni koji nisu članovi Skupštine  trgovačkog društva Kaštijun. Zato smo išli na   tri vrste 
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cijena upravo onako kako smo i u  aplikaciji prema Europskim fondovima to i  rekli. Istina je 
isto tako da iz te cijene, iz tog poslovanja Kaštijuna će se  vraćati ovaj dio kredita kojeg vi 
navodite oko same gradnje, oko funkcioniranja i istina je da gotovo svi naši gradovi ili općine, 
komunalci, jedva čekaju da Kaštijun počne raditi, jer imamo problema diljem Istre sa 
količinom otpada što znamo da je činjenica već iks godina Ono što isto  tako je istina da smo 
u stalnim kontaktima i sa ministrom i sa Ministarstvom i da tražimo načina kako  bi Kaštijun 
čim prije krenuo u redoviti rad, ali da imamo diljem Istre danas različite cijene sakupljanja 
otpada od  grada do  grada, od općine do općine i zato  ne možemo prejudicirati  koliko će i 
hoće li cijena porasti. Ono što je možda još važnije je da na scenu stupa i novi Pravilnik o 
sakupljanju  po gadovima kojima će se novi komunalci do 1.03.2018. godine morati 
prilagoditi. Govorimo o volumenu i o količini, tako da smo mi htjeli da istovremeno sagledamo  
jednu i drugu temu kako bismo onda mogli napraviti kvalitetne cjenike , ali i organizirati se 
kako našim građanima prikupljati otpad. Vjeruje, dakle, i zadnji put kada smo bili  na 
Kaštijunu  sve ostalo jeste  raščistili i dobili odgovore na pitanja. ali ako imate još neki 
konkretan ili bilo kakvo jasno pitanje rado ćemo opet organizirati sastanak sa Kaštijunom i 
dati vam ako treba i pismeno egzaktan odgovor.  
 
 DAMIR GRüNBAUM, kaže da Župan u biti nije  odgovorili na pitanje što ga je pitao: 
da li ste još uvijek  stojite na tome da ćete spriječiti a taj teret padne na leđima građana  Istre, 
jer znamo da i ta Uredba koja je na snazi, koja nas obvezuje sve te jedinice lokane 
samouprave da do 31.01.2018. godine urede reciklažna dvorišta i da recikliraju više od 50 % 
otpada. To je još jedan troška gdje znamo dobro da je poskupljenje neminovno, to 
poskupljenje će biti minimalno 50 % ako gledamo Rijeku, a biti će i više. Mislim da bi ipak 
trebalo nešto više konkretno znati.  
 
 PREDSJEDNIK, kaže da  često imamo drukčija rješenja od Rijeke. 
 
 ŽUPAN IŽ, ističe da je sve učinio i sve će učiniti i nadalje da građani čim manje osjete 
najviše standarde i najveću kvalitetu oko zbrinjavanja otpada. Građani će moći sami utjecati 
na svoju cijenu sami, neće ni Župan utjecati na njihovu cijenu  već oni razvrstavanjem otpada. 
Građani će sami biti stimulirani da odvajaju staklo, novine, plastiku itd., itd., a da nisam sve 
to skupa zajedno sa svim suradnicima radio onda bi građani plaćali najveću cijenu koja se 
zove penali od 1.01.2018. godine kako su mnogi neodgovorni političari u Hrvatskoj to priuštili 
svojim sugrađanima.   Mi to ne  želimo i zato će Kaštijun ići u funkciju na radost sv ih naših 
građana, gospodarstva i cjelokupne javnosti 
 
 ELEONORA KOTIGA VAŠ, IDS, nema pitanje nego ima jednu informaciju. U 
kontaktu sa našim građanima zamoljena sam da iznesem njihovo nezadovoljstvo sa 
postupcima naše Vlade. Naime, Vlada Republike Hrvatske je na zadnjoj svojoj sjednici 
donijela odluku o prestanku naplate cestarine kroz tunel Sv.Ilija koji spaja Dalmatinsku 
Zagoru i obalu, pa tako i Imoćani mogu  besplatno kroz tunel. Naplata tunela bila je u svrhu 
financijskih sredstava za održavanje tunela i povratka troškova izgradnje. Prolaz kroz njihov 
tunel za osobne automobile plaćalo se 20,00 kuna ,za korisnike ENC-a iznosio je 7,83 kuna , 
60 % ukupno s time da u zimskim mjesecima imali su mogućnost, ako se vraćaju kroz tunel 
u roku od 12,00 sati drugi prolaz im je bio besplatan. Oni koji su radili drugi prolaz nisu 
plaćali. Znamo koliko je naš tunel. Znamo da je 30,00 kuna u jednom smjeru, za njih je 
to15,15 kuna i nemamo mogućnost kad moramo za bilo što otići u Rijeku, da i do  bolnice ili 
za bilo što drugo i onaj povratak smo plaćali. Međutim, tunel njihov se ne plaća, naš se plaća, 
pa se sada naši stanovnici Istre pitaju gdje je tu prav da, da li mi živimo u istoj državi. Naši 
nonići, mame i tate, plaćali su taj tunel, izgradnju tunela  kroz svoje plaće i smatramo da smo 
taj tunel mi svi skupa izgradili. Oni su taj tunel dobili kroz državna sredstva i sada ga ne 
plaćaju, pa se onda Istrijani pitaju da li onih 800 milijuna kuna koji mi plaćamo  više u 
Proračun, odnosno sada Nakon povećani PDV za turizam sigurno je i preko milijarde kuna 
da li smo mi taj tunel plaćali, da li  taj iznos ide iz naših džepova, a mi opet naš tunel 
plaćamo, a oni svoj ne. Jednostavno naši stanovnici se osjećaju drugorazredni u ovoj državi, 
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žalosni su da tako ova naša Vlada postupa različito za različite gradove u našoj zemlji. Istra 
štogod pita stalo plaća, plaća, plaća, ono tražimo nikada ne dobijemo.  
 
 PREDSJEDNIK, misli da je svaki komentar suvišan. Slažem se sa vašim 
komentarom   apsolutno. U Istri ništa nije  besplatno. Sve što dođe su naši šoldi. 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL,  ima samo jedno pitanje za Župana 
vezano za mlade.  Da li mi možete reći , ako imate podatke,  koliko je mladih u zadnjih 
godinu dana zaposleno mladih u Istarskoj županiji9, onih koji rade, koji su dobili posao na 
godinu dana s tim da nemaju stalni radni odnos i koliko je zaposleno ljudi kao pripravnika. 
Znamo da u Ministarstvu su raspravljali o tome da bi se taj model možda promijenio, da bi se 
prešlo na stari model zapošljavanja pripravnika. I što stoji u  programu za mlade, 
zapošljavanja mladih u Županiji. 
 
 ŽUPAN IŽ,  zahvaljuje  vijećnici Divni Radolović Rosanda i kaže da mu je baš drago 
da se pitanje odnosi na mlade, budući da stvarno u centru našeg rada imamo u fokusu 
upravo mlade na koje često imam prilike razgovarati i kroz Vijeće, ali i kroz mnoge druge  
sastanke. Konkretnu  brojku, odgovor vam ne mogu dati, jer ga trenutno nemam, ali ono što 
gledam svaki put, a dobivam mjesečno izvješća  iz našeg Zavoda za zapošljavanje jesu 
brojke, jesu trendovi i  je struktura tih trendova, odnosno struktura tih brojki. U toj strukturi 
ovo što mogu  vidjeti i što mogu podijeliti sa vama, a sada govorimo o 2017. godinu u odnosu 
na prošle godine , dakle, u toj strukturi i u  tim trendovima primjetan je rast zaposlenosti, što 
mene izuzetno  veseli i pad nezaposlenosti. Na današnji dan imamo negdje oko 5,3 , 5,3 % 
nezaposlenost u Županiji u odnosu na lani to je apsolutno relativno puno manje, ali ponovno 
opet ponavljam svake godine raste nam broj zaposlenosti, a mi vezano za ove programer  za 
mlade, gdje mislim da je to odličan projekt i program vrlo aktivo surađujemo i  sa gradovima i 
s općinom i sa Ministarstvom kako bi iskoristili sve mogućnosti koje nam se pružaju. Mi smo  
cijelo vrijeme vrlo aktiv ni kako bismo b roj mladih ljudi koji imaju prilike ući u svijet rada bio 
čim veći, to ćemo maksimalno nastaviti i ubuduće. Ako želite ja mogu dati nalog svim  
pročelnicima, odnosno ravnateljima ustanova, trgovačkih društava i sve što je vezano za 
županijsku upravu da vidimo u ovom javnom sektoru, dakle, koliki je broj mladih ljudi na taj 
način ušao u svijet rada, ali ono  što me veseli da možda čak i  više od toga jer činjenica 
kada smo to radili pred dvije godine i analizirali te podatke da oko 75 % tih mladih ljudi 
ostane u svijetu rada, što  apsolutno znači da treba nastaviti sve ovakve projekte koji se 
provode kako bi onda mladi ljudi na taj način nestali neko duže vrijeme iz Zavoda za 
zapošljavanje i kako bismo onda im pružili  šansu. Zato mi kontinuirano objavljujemo e takve 
natječaj  ono što vam mogu samo obećati da ćemo apsolutno pratiti sve državne projekte i ići 
i sa našim sredstvima i maksimalno mladima dati šansu. 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL, kaže  da  iz Istre, iz Hrvatske, ljudi  rade 
van, da li znate taj podatak, da li znate uopće koliko mladih radi van Hrvatske i  da li Županija 
uopće kontaktira sa s tim mladima ? 
 
 ŽUPAN IŽ, kaže: zanimljivo pitanje. Reći ću vam da ja imam podatke jedne druge 
naravi, a koji se tiču toga iz koje županije je  najmanje ljudi otišlo vani i to je javan dokument i 
po tome možemo biti ponosni, mi smo na druge mjestu po broju koliko najmanje mladih ljudi 
odlazi iz Istarske županije vani. Ono što vi niste pitali tu broju ja mislim da nema ni supermen, 
a ne Župan i zbilja  vam ne mogu dati odgovor na  vaše pitanje, ali ono što ovaj Župan može 
učiniti je da  maksimalno radi sve  projekte za mlade  kako bismo  njima dali šansu da ovdje 
žive , osnuju obitelj i rade, ali isto tako u suradnji sa ostalim gradovima provodimo takve 
pomoći gospodarstvu, obrtništvu i poljoprivredi, koji će između ostalih ranjivih skupina biti 
koncentrirani i fokusirani i na mlade. 
 
 SANJA RADOLOVIĆ, SDP, ima jedno pitanje za Župana  što se tiče ŽUC-a. 
Pročitala je da su 7.12. ove godine potpisani  ugovori između Ministarstva mora, prometa i 
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infrastrukture i 20 Županijskih uprava za ceste i piše da je osigurano dodatnih 
100.000.000,00  kuna za razvoj Županijskih uprava za ceste, pa me zanima koliko toga 
otpada na naš ŽUC ikako će ta sredstva biti  raspoređena. 
 
 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje poštovanoj vijećnici Sanji Radolović na postavljenom pitanju. 
Zadnji put smo nešto malo o ŽUC-u ovdje bili pričali. Dakle, reći ću  da to sve skupa što će 
dalje reći i iznos do kojeg ću kasnije doći nije slučajno došao već iziskivao puno razgovora i 
sa kolegama županima  ali i sa Ministarstvom. Inicijativa je u početku išla, bila mi smo na 
Zajednici županija da se sva dodatna sredstva iz Ministarstva, pričamo o sredstvima 
Ministarstva, koja su osigurana u rebalansu Državnog proračuna, daju kao su predlagali 
ostali kolege u ŽUC-evima ispod crte, hajmo reći siromašnijim ŽUC-evima. Međutim, rekao 
sam da je to zahtijevalo puno razgovora, tako da sam i ja osobno sudjelovao u puno 
razgovora i naravno da se nisam slagao sa time. Ja prvi jesam i na Zajednici županija  rekao 
da jesmo za solidarnost, ali ne na cjelokupan iznos od ovih stotinjak milijuna kuna da 
kompletno ide po načelu za solidarnosti na različite ŽUC-eve iz ostalih dijelova Hrvatske, 
nisam mogao na to pristati. I temeljem toga uspjeli smo malo, ja bih rekao, izmijeniti kriterije, 
tako da 50 % tih sredstava zbilja ide na manje razvijene, odnosno na ZUC-eve koji dobivaju 
manje sredstava pop kilometru njihovih cesta u njihovim županijama, a ovaj drugi dio išao na 
način da se  dijele na svih. To je onaj napredak koji smo zadnji puta uspjeli napraviti. I da 
skratim cijelu baladu, na jednu moju takvu inicijativu došlo je do tog potpisa u četvrtak 
7.012.2017. godine gdje smo mi kao Županijska uprava za ceste Istarske županije  od 
Ministarstva dobili oko 3.200.000,00 kuna koja će biti uključeni u redovito poslovanje za 2018. 
godinu i za ispunjenje financijskog plana za realizaciju svih onih aktivnosti prema planu 
održavanja i građenja naše Županijske uprave za ceste. U tih mjesec dana temeljem tih 
razgovora uspjeli smo doći do tih sredstava o kojima ćete itekako izvještaj dobiti ovdje kada 
bude ravnatelj došao sa svojim planom građenja i održavanja, ali i  sa realiziranih sredstava, 
odnosno  sa obračunom, točno da vidimo za koje namjene su oni namijenjeni.  
 
 SANJA RADOLOVIĆ, SDP, kaže da ima nešto više kao  nekakav prijedlog. Meni 
stvarno nije normalo da je od 100.000.000,00 samo 3,2 milijuna kuna išlo Istarskom ŽUC-u. I 
mi smo na sjednici Odbora za financije raspravljali, ne znam da li ste imali prilike pročitati, 
zaista pozivam Župana i sve predstavnike koji imaju svoje predstavnike u Saboru RH i sve 
druge političke alate, da se vrati na snagu Odluka koja je ukinuta Pravilnikom kada se 0,60 
kuna dodjeljivalo, dakle, iz trošarine po prodanoj litri naftnih derivata. Isto tako da se provede 
Odluka koju je Vlada bila donijela 2003. godine, koja nikada nije stupila na snagu, a to je da 
15 % od naknade za registraciju motornih vozila ide direktno u ŽUC, jer mi sigurno danas ne 
bismo imali problem, primjerice, kao što imamo u nekakvom Rovinju koji je pionir hrvatskog 
turizma, visoko razvijena turistička destinacija, da mi ne možemo niti riješiti problem 
Rovinjske zaobilaznice, ulazak u turističke kampove. 
 
 ŽUPAN IŽ, vijećnici Sanji Radolović kaže: apsolutno se slažem sa vama. Ispada da 
mi molimo, da tako kažemo, za neki naš dio  sredstava i sada ovdje, u odnosu na prije 
mjesec dana, možemo biti zadovoljni, jer nismo dobili nula sredstava, nego smo dobili tih 
3.200.000,00 kuna, ali to nije sustav rada , to je tužno, da ne kažem neku drugu  riječ, i   
apsolutno se slažem sa vama. Ja sam u međuvremenu i potpisao tu jednu inicijativu koja je 
išla i prema samom ministru, ali i prema svim ostalim kolegama županima i Udruzi ŽUC-eva 
s obzirom da ministarstvo ima partnera za pregovore Udrugu ŽUC-eva koja sakuplja, 
odnosno objedinjuje tih 21 ŽUC u Republici Hrvatskoj, da se promjeni, nažalost, donesenu 
2012. godine nesretna Odluka oko parafiskalnih nameta  i da se opet vrati na staro s obzirom  
da postaje preveliki problem sigurnost ceste. Na jedan takav način, ovako kako je danas, v 
idite i sami da netko tko ima diskrecijsko pravo dijeliti novac kako mu paše mislim da to nije 
sustav, da je to improvizacija, ali  biti će puno napora da se onaj stari koji je funkcionirao, 
Zakon koji je bio dobar, opet vrati na staro. 
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 TEA GOLJA, Most NL, ima jedno pitanje vezano uz Program nacionalne manjine 
unutar Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i druge etničke skupine. Naime, 
unutar ovog programa sufinanciraju se i planske i redovne i programske djelatni određenih 
ustanova, pa citiram iz teksta Prijedloga proračuna slijedeće ustanove: Talijanska unija, koja 
se sufinancira i prati redovna programska djelatnost i plaće i materijalni  troškovi, Centar za 
povijesna istraživanja u Rovinju, gdje se sufinancira realizacija znanstveno-istraživačkog 
programa, zatim materijalno poslovanje, i HNK-a Ivana Plemenitog Zajca iz Rijeke, Odsjek 
Talijanske drame iz Rijeke, gdje se sufinancira kazališni program, održavanje kazališnih 
predstava.  
  Moje pitanje bi bilo: mogu li dobiti kriterije odabira ustanova koje se sufinanciraju iz 
Proračuna Istarske županije i vaše mišljenje o tome bili  se Odsjek za talijanske studije 
Sveučilišta u Puli moglo uvrstiti uz ove postojeće ustanove. Naime, istaknula bih da se na 
Odsjeku za talijanske studije već 40 godina izvodi studijski program jedinstven ovakve 
strukture i karaktera, to je talijanski jezik i književnost. On  se u potpunosti vodi na 
talijanskom jeziku, dakle, jezik i pismu talijanske nacionalne manjine. 
 U ovom programu nacionalne manjine ističe se posebno da taj program mora poticati 
zavičajnu nastavu i multikulturalnost. Ja bih također istaknula da  upravo studijski planovi, 
prediplomskog  studija talijanskog jezika i književnosti kroz svoje specifične kolegije njeguje 
upravo to, dakle, nastavu, talijansku baštinu i u svim njezinim kulturnim aspektima, bilo 
jezičnim, književnim, metropolitskim, sociološkim i posebno promoviraju multikulturalnost. 
Dakle, zanimali bi me kriteriji i mišljenje. 
 I imala bih jedno pitanje za gospođu Giuseppinu Rajko, vicepresidentessu della 
Regione Istriana. Vorei che ci ilustrasse un po la strategia della Regione, della tutela 
dell'istruzione superiore universitaria in lingua italiana dato propio che la sostenebilita' di 
questi programmi di studio e molto incerta tanto che e' stata piu'  volte propio palaseta a 
livelo ministriale la chiusura dei programmi in lingua italiana a Pola.  
 
 VALERIO DRANDIĆ, pročelnik Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i 
druge etničke manjine IŽ, kaže da će u svojstvu prozvanog pročelnika Upravnog odjela 
odgovoriti na postavljena  pitanja vijećnice Tee Golja. Dakle, vi ste vrlo dobro elaborirali što 
se sve financira iz sredstava Upravnog odjela za talijansku nacionalnu zajednicu i ostale 
etničke skupine,  gdje se uz vijeća i zajednice  i određene institucije talijanske nacionalne 
zajednice i točno ste i  naveli koje su to. Ja ću vam reći da ne postoje neki pisani kriteriji u 
ovom trenutku kojima se to ulazi, tko ne ulazi za financiranje, ali ću vam reći kako je došlo do 
financiranja, pa kako može doći do financiranja studija koje vi spominjete. Dakle, u trenutku 
kada se određena institucija, ustanova osniva, odnosno pokreće, vode se pregovori i 
razgovori oko njenog financiranja i nalaze se svi potencijalni izvori i za takve se situacije 
potpisuju posebni ugovori. Istarska županija je za sve institucije koje sufinancira pregovarala, 
razgovarala i prihvatila određene obaveze koje se iz godine u godinu popravljaj,  na ravno, 
uz redaju određenih programa kroz predaju određenih izvješća kako je to propisano. 
 Ove godine je u sklopu donošenja Proračuna IŽ pokrenuta inicijativa koju vi 
spominjete da se jednim amandmanom osiguraju dopunska sredstva za  talijanski studiji pri 
Sveučilištu Juraj Dobrila. I tada smo razmatrajući taj prijedlog zaključili  da za prihvaćanje 
jedne takve obave koja bi , pretpostavljam, bila trajna, ne jednokratna trebalo sjesti zajedno 
sa Sveučilištem, podastrijeti koliko taj studiji ukupno košta, koliko je sufinanciran i financiran 
sa državne razine, a koliko bi mu  bilo potrebno da kvalitetno funkcionira, koja su to 
nedostajuća sredstva Mislim da to moramo učiniti  da se to ne može riješiti jednim 
amandmanom jednokratno, nego da treba vidjeti imali taj studiji prostora u trajnom i 
kvalitetnom financiranju na način da se fiksno utvrde izvori i namjena tih izvora, jer ste i sami 
prije spomenuli što se financira kazalište, što se financira Centro storico u Rovinju itd. Prema 
tome inicijativa je dobra, nju  treba elaborirati i na kraju ugovoriti, iako je sve dogovoreno.  
 
 LJERKA PERUŠKO, SDP, kaže da je nedavno u Glasu Istre izašao članak o tome 
kako će se uvoziti sezonska radna snaga, jer hotelijeri nemaju tog osoblja. Mislim da u Istri 
ima još prostora za zapošljavanje domicilnog stanovništva, pogotovo onog koji je radio u 
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turizmu i poslije su išli u mirovinu. Te ljude sa radnim iskustvom koji bi bi bili sretni da im se 
omogući rad preko sezone, bili bi dobra solucija za takvu radnu snagu.  To su mahom ljudi 
koji odlično znaju svoj posao, koji su pouzdani i odgovorni. Svakako bi bili sretni da budu 
korisni drugima i sebi. Postoji sigurno bezbroj radnih mjesta gdje se za takve ljude može  
korisno uposliti, mogu se zaposliti na 4 sata, tako da na jedno radno mjesto mogu raditi dva 
umirovljenika s tim da se vodi računa o propisima mirovinskog osiguranja. Odličan primjer za 
takvu praksu pokazao se posjet  Perin iz Bala, koji su bili u bili u posebnoj mirovnoj misiji i bili 
su jako zadovoljni u konsultaciji umirovljenici. Tako hotelijeri profitiraju jednim dobrim gotovim 
ljudima, a umirovljenici bi se mogli pomoći da malo te skromne mirovine koje su nedostatne 
za pristojan život malo nadopune. Ipak se može prije na njih računat, nego na uvozu radnu 
snagu. 
 
 PREDSJEDNIK, kaže  da je pitanje vijećnice Ljerke Peruško shvatio kao   inicijativu. 
 
 MIRJANA GALO, SDSS, stiče da je ovih dana  Ministarstvo znanosti i obrazovanja 
poslalo jedan upit, predmet je : podaci o predškolskom odgoju u osnovnim i  srednjem 
obrazovanju pripadnika romske nacionalne manjine. Vezano je za nacionalnu strategiju 
uključivanja Roma... Po meni to je sve u redu da nema naglašeno «molimo škole odnosno 
Urede državne uprave u županijama da s osobitom pozornošću daju podatke o stvarnom 
broju pripadnika romske nacionalne manjine neovisno o izjašnjavanju o nacionalnoj 
pripadnosti». Mene  jako zanima kako će to škole i Uredi državne uprave vidjeti i kako će to 
odlučiti tko se nije izjasnio tko je pripadnik Roma, Srba, Bošnjaka ili bilo koje nacionalne 
manjine, a ne pitaju se zašto se oni izjašnjavaju drugačije nego što su pripadnici nacionalne 
manjine. Mislim da bi na to trebalo skrenuti posebnu pozornost i da bi isto tako i pripadnici 
nacionalne manjine. Mislim da bi na to trebalo  skrenuti posebnu pozornost i da bi isto tako 
trebalo prilikom popisa stanovništva anketirati da se zaista svi izjasne kao pripadnici svoje 
nacionalne manjine i da s tim neće biti ugrožene njihova prava ni po jednom pitanju. Molim  
da mi samo kažete kako ćete odgovoriti na ovo pitanje i kako ćete ustanoviti tko su Romi u 
ovom slučaju, a jasno je da je riječ o Hrvatima. 
 
 VALERIO DRANDIĆ, kaže: upoznati smo s tim pitanjem i jednako smo se čudili kao i 
vi, zapravo, čudili smo se i puno više, jer jedno takvo razvrstavanje djece može imati 
dalekosežne posljedice. Mislim da ćemo jednim dopisom i jednim pitanjem tražiti objašnjenja 
na koji način to provesti i na kraju krajeva zašto ? 
  
 PREDSJEDNIK, ispričava se što nije odgovoreno na drugo pitanje vijećnice Tee  
Golja , pa daje  riječ Giuseppini Rajko  da odgovori na drugo pitanje. 
 
 GIUSEPPINA RAJKO, inanzi tutto ringrazio la profesoressa Tea Golja che anzi 
pensso che sia giusto che ci incontriamo, abbiamo delle riunioni, la colaborazione deve 
esistere, e per questo e giusto che abbia anche sotolineato questo. Io sugeristico cosi una  
colaborazione  e vediamo un'atimo tutti insieme di migliorare le  cose. 
 
 PREDSJEDNIK, utvrđuju da su prijavljeni vijećnici postavili pitanja, pa zaključuje 
točku 2. dnevnog reda i prelazi se na narednu 3. točku dnevnog reda. 
 
 AD - 3 

a. Prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu i projekcija za 

2019. i 2020. godinu 

b. Prijedlog Odluke o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. 

godinu 

 

 ŽUPAN IŽ, zahvaljuje  predsjedniku na riječi i kaže prije  nego idemo odraditi sve 

pristigle amandmane , da želim reći hvala, hvala na 27 podnijetih amandmana i na jednome 
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koji je došao na e-savjetovanju,  i  reći da moj suradnici i ja smo itekako sustavno pristupili 

analizi svih amandmana i da smo tražili načina za sve ove amandmane koji jesu a) zakoniti, 

ispravno napisani i što se tiče i prihodovne i rashodovne strane i b) realni, da na bilo koji 

način ih prihvatimo. 

 Želim reći da vijećnici znaju ako se nešto predlažete, vi ste mnogi od vas i predlagali 

gdje da se to skida. Nisam pristao na to da se skida iz dijela različitih  projekata, programa 

koji idu, koji itekako su važni Istarskoj županiji. Zato sam u mnogim dijelovima, vidjeli ste, 

predložio skidanje na nekim drugim točkama, prije svega, koje e tiču nas kao županijske 

uprave na našim troškovima, na racionalizaciji, nevažno da li uredskog materijala,  energije ili 

bojanje naših zidova, da karikiram stvari , iz tog razloga jesam ponosan da na kraju cijele 

prče, čak negdje oko  1.400.000,00 kuna, odnosno 395.000,00 koliko mi je u glavi, 

predlažem vama da prenamijenimo stavke po našem Proračunu, ako bismo mogli prihvatiti 

više od pola pristiglih amandmana, odnosno 12 ili  13, jer jedan amandman se djelomično 

prihvaća, ali i reći da i neki drugi amandmani su sadržani u ovim prvim amandmanima, pa 

zato možda formalno izgleda tako «grdo» kada će nešto biti, pisati ili biti izrečeno ne 

prihvaća se, međutim, sadržano je u prethodnim  amandmanima nekih drugih vijećnika ili 

mene samog kao predlagača. 

 I još nešto i zadnje i tu ću stati, nama je, prije svega, interes razgovarati sa krovnim 

institucijama, udrugama, a ne sa nekim dijelovima, pa dakle, iz istih i iz tog razloga mi neke 

amandmane nismo mogli prihvatiti, jer za njih želim imati konsenzus županijskog vijećnika, 

ali i onoga na koga se konkretno taj amandman odnosi. Zato još jednom hvala na 

razumijevanju, na korektnosti i zbilja ponosan sam da smo maksimalno bili fleksibilni, 

nevažno od koje boje političkog  dresa  dolazi prijedlog amandmana. 

       
 U nastavku PREDSJEDNIK, čita amandmane koji su pristigli na Proračun na koje 
kraće obrazloženje daje Župan Valter Flego, te nakon toga utvrđuje da li je amandman 
prihvaćen ili se odvija, te konstatira da prihvaćeni amandman čini sastavni dio Proračuna. 
 I tako za sve prispjele amandmane. 
 Skupština donosi  
     
     Z A KL J U Č A K 
 
1. Župan Istarske županije u svojstvu predlagača predložio je amandmane, te je razmatrao 

prispjele amandmane vijećnika Skupštine Istarske županije na Proračun Istarske 
županije za 2018. godinu, te odlučio kako slijedi:      

 
 

I. Amandmani predlagača  
 
  

Amandman br.1 Plan +/- novi plan 

R – 4 Upravni odjel za održivi razvoj     
Poz 180145 - Kapitalne pomoći JLS  

 
350.000,00 

 
+300.000,00 

 
650.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja 

 
1.576.000,00 

 
-300.000,00 

 
1.276.000,00 

Obrazloženje:  
Pozicija se povećava radi omogućavanja participacije u programima JLS sa najskromnijim 
proračunima. 
 

Amandman br.2 Plan +/- novi plan 
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R – 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A200102 – Zaklada za poticanje 
partnerstva i razvoj civilnog društva  

 
300.000,00 

 
+30.000,00 

 
330.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja 

 
1.606.000,00 

 
-30.000,00 

 
1.576.000,00 

Obrazloženje:  
Osiguravaju se dodatnih 30.000,00 kn radi provedbe mjera iz Nacionalne strategije 
izjednačavanja mogućnosti za osobe s invaliditetom od 2017- 2020 (NN 22/17). 
  

Amandman br.3 Plan +/- novi plan 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj     
42483 - Natura Histrica  
A110201 – Redovna djelatnost JU 
Natura Histrica  

 
1.567.500,00 

 
+200.000,00 

 
1.767.500,00 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj     
A130101 – Pomorsko dobro 
POZ 180132 – Hitne intervencije 

 
545.480,00 

 
-200.000,00 

 
345.480,00 

 
Obrazloženje:  
Sredstva se povećavaju kako bi se u cijelosti podmirile potrebe iz plana Nature Histrice za 
2018. godinu.  
 
 

Amandman br.4 Plan +/- novi plan 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj  
POZ NOVO 
Ulaganje u temeljni kapital društva 
„ŽIČARA UČKA“ d.o.o.  

 
0 

 
+50.000,00 

 
50.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja 

 
1.276.000,00 

 
-50.000,00 

 
1.226.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018.  godinu osigurala bi 
se sredstva za nastavak ulaganja u temeljni kapital trgovačkog društva „ŽIČARA UČKA“ 
d.o.o., temeljem poslovnog plana za razdoblje 2017. – 2018. godine za realizaciju planiranih 
aktivnosti: izrada glavnog i izvedbenog projekta radi ishodovanja građevinske dozvole. Za 
navedene aktivnosti potrebno je osigurati 3.000.000,00 milijuna kuna od čega se jedna 
polovina planira osigurati od dokapitalizacije društva, a jedna polovina iz državnih potpora. 
Projekt se nalazi na popisu strateških projekata Republike Hrvatske.   
 
 

II. Amandmani kluba koalicije IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI 
 

Amandman br.5 Plan +/- novi plan 

R-9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu    
POZ 182166 – Program Centra za 
popularizaciju znanosti i inovacija IŽ  

 
18.000,00 

 
+50.000,00 

 
68.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180041 – Uredski materijal  

 
1.100.000,00 

 
-50.000,00 

 
1.050.000,00 

 
Obrazloženje:  
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Ovim amandmanom na prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi 
se sredstva za projekt Programiranje za učenike osnovnih i srednjih škola. Programiranje 
kao vještina je postalo izuzetno važno unazad 10-ak godina. Želimo osigurati infrastrukturne 
preduvjete za programiranje, a u svrhu približavanja vještine programiranja mlađim 
naraštajima i njihove kvalitetnije pripreme za tržište rada. 
 
Prijedlog : Prihvaća se na predloženi način.  
 

Amandman br.6 Plan +/- novi plan 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu    
A260101 Sportski Savez IŽ 
POZ 182155 – Sport mlađih uzrasta 

 
432.000,00 

 
+100.000,00 

 
532.000,00 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu    
A260101 Sportski Savez IŽ 
POZ 182156 – Sport osoba s 
invaliditetom  

 
100.000,00 

 
+100.000,00 

 
200.000,00 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu    
A260101 Sportski Savez IŽ 
POZ 182157 – Sport u obrazovanju 
(preimenovati u Predškolski sport)  

 
 
25.000,00 

 
 
+5.000,00 

 
 
30.000,00 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu    
A260101 Sportski Savez IŽ 
POZ 182161 – Stručno usavršavanje  

 
 
100.000,00 

 
 
+20.000,00 
 

 
 
120.000,00 

R – 9 Upravni odjel za obrazovanje, 
sport i tehničku kulturu    
A260101 Sportski Savez IŽ 
POZ 182163 – Vrhunski sport 

 
 
660.0000,00 

 
 
+30.000,00 

 
 
690.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180042 – Energija  

 
1.100.000,00 

 
-100.000,00 

 
1.000.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
1.226.000,00 

 
-155.000,00 

 
1.071.000,00 

 
Obrazloženje:  
Ovim amandmanom na prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu osiguralo bi 
se dodatnih 255.000,00 kn sredstava za rad Sportskog saveza Istarske županije, sa 
posebnim naglaskom u segmentu razvoja sporta među mlađim uzrastima i sporta osoba s 
invaliditetom. Sport ima važnu ulogu u svim područjima ljudskog života, a posebice kod 
osoba sa invaliditetom kod kojih istraživanja potvrđuju da pojedinci uključeni u sportske 
aktivnosti ostvaruju bolje rezultate po pitanju zadovoljstva kvalitetom života i zadovoljstva 
zdravljem od pojedinaca koji nisu uključeni u sportske aktivnosti.  
 
Prijedlog : Prihvaća se na predloženi način. 
 

Amandman br.7 Plan +/- novi plan 

R-1 Stručna služba za poslove Skupštine  
POZ 180016– Obilježavanje obljetnica IŽ 

 
200.000,00 

 
+30.000,00 

 
230.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
1.071.000,00 

 
-30.000,00 

 
1.041.000,00 
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Obrazloženje:  
Ovim amandmanom na prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi 
se sredstva za obilježavanje Dana Europe na Učki. Cilj ovog projekta jest približavanje 
problematike i tekovina EU našim građanima, promoviranje aktivnog života kroz razne 
sportsko-rekreacijske aktivnosti te promocija Parka prirode Učka. 
Koordinaciju ovih aktivnosti obavljati će Savjet mladih Istarske županije.  
 
Prijedlog : Prihvaća se na predloženi način. 
 

Amandman br.8 Plan +/- novi plan 

R-5 Upravni odjel za turizam 
POZ 180301 – Razvoj turističkih 
manifestacija  

 
100.000,00 

 
+30.000,00 

 
130.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
1.041.000,00 

 
-30.000,00 

 
1.011.000,00 

 
Obrazloženje:  
Ovim amandmanom na prijedlog Proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi  
se dodatna mogućnost sufinanciranja atraktivnih programa turističkog karaktera.  
 
Prijedlog : Prihvaća se na predloženi način. 
 
 

III. Amandmani vijećnika : Zdenko Pliško  
 

Amandman br.9 Plan +/- novi plan 

R-8 Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu 
skrb   
POZ 180834 – Dnevni  centar  za 
rehabilitaciju Veruda, Pula 

 
1.000.000,00 

 
+50.000,00 

 
1.050.000,00 

R-7 Upravni odjel za poljoprivredu  
POZ 180749 – Tekuće pomoći za 
sajamsku promociju poljoprivrednih 
proizvoda  

 
500.000,00 

 
-50.000,00 

 
450.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna lstarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
sredstva za sufinanciranje nabave novog vozila za prijevoz korisnika Dnevnog centra za 
rehabilitaciju Veruda, Pula. 
 
Prijedlog : Prihvaća se na slijedeći način:  

Amandman br.9 Plan +/- novi plan 

R-8 Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu 
skrb   
POZ 180834 – Dnevni  centar  za 
rehabilitaciju Veruda, Pula 

 
1.000.000,00 

 
+50.000,00 

 
1.050.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
1.011.000,00 

 
-50.000,00 

 
961.000,00 
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Amandman br.10 Plan +/- novi plan 

R-8 Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu 
skrb   
POZ 180833 – Podrška projektima JLS 
(PUK i DB) 

 
370.000,00 

 
+60.000,00 

 
430.000,00 

 

R-7 Upravni odjel za poljoprivredu  
POZ 180750 – Tekuće donacije za 
sajamsku promociju poljoprivrednih 
proizvoda  

 
500.000,00 

 
-60.000,00 

 
440.000,00 

 
Obrazloženje: 

Ovim amandmanom na prijedlog proračuna lstarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
inicijalna sredstva za pokretanje socijalnih usluga pomoći u kuci na području općina Barban, 
Marčana i Svetvinčenat. 
Navedeni amandmani predlažu se na teret smanjenja sredstava za Sajamsku promociju 
poljoprivrednih proizvoda. 
 
Prijedlog : Prihvaća se na slijedeći način:  
 

Amandman br.10 Plan +/- novi plan 

R-8 Upravni odjel za zdravstvo i socijalnu 
skrb   
POZ 180833 – Podrška projektima JLS 
(PUK i DB) 

 
370.000,00 

 
+60.000,00 

 
430.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja 

 
961.000,00 

 
-60.000,00 

 
901.000,00 

 
 

IV. Amandmani Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS,  
predsjednica Kluba Sanja Radolović 
 

Amandman br.11 Plan +/- novi plan 

R-9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu  
A260101 - Sportski savez Istarske 
županije  
POZ 182159 – Sportske manifestacije 

 
325.000,00 

 
+50.000,00 

 
375.000,00 

R-5 Upravni odjel za turizam 
A370205 - Turističke manifestacije 
POZ 180302 – Subvencije za turističke 
manifestacije  

 
90.000,00 

 
-50.000,00 

 
40.000,00 

 
 Obrazloženje:  
Istarsko Proljeće – Istrian Spring Trophy" Kategorija UCI 2.2, . Biciklistička utrka Istarsko 
Proljeće je utrka u međunarodnom kalendaru UCI-a rangirana kao 2.2, koja je nastavak na 
utrku Jadranska magistrala koja se vozila u 46 izdanja, ove je godine išla u 13 izdanju. Na 
njoj mogu startati profesionalne ekipe, nacionalne reprezentacije, regionalne reprezentacije i 
klubovi. Etapna utrka koja koja se sastoji od prologa i 3 etape (na ovom izdanju nastupilo je 
33 ekipa sa 200 vozača koji je maksimom dozvoljen od strane međunarodne federacije UCI 
(radi sigurnosti vozača) i koja se boduje za Europa Tour koji je bitan jer bodovi koji se osvoje 
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na Europa Tour-u određuju kvotu vozača koji mogu startati na Svjetskom prvenstvu i 
Olimpijskim igrama pojedine Države. Ova je utrka u terminu nakon zimskih priprema tako da 
je izuzetno dobro prihvaćena od mnogih klubova i nacionalnih saveza. Klubovi dolaze iz 
cijele Europe, a do sada su bile i dvije Japanske ekipe. 
  
Kako se utrka vozi na području Istre, prolog se vozi u Umagu, a startovi etapa su u Poreču, 
Vrsaru i Pazinu dok su ciljevi u Labinu, Motovunu i Umagu. Na pripreme dolazi veliki broj 
profesionalnih i rekreativnih vozača, istarski hotelijeri ostvaruju oko 5 - 6000 noćenja. Kroz 
utrku se ostvaruje velika promidžba istarskog i hrvatskog turizma koji obuhvaća nove 
trendove zdravog života, sporta, ekologije… 
Osim direktne koristi, ove utrke omogućuju kontakt sa cijelim „biciklističkim svijetom“, te se za 
utrke osim biciklističkih ekipa zanimaju domaće i strane TV kuće (prije dvije godine reportažu 
je radila i danska TV 2), tiskovni mediji Glas Istre, Sportske Novosti, La Voce del Popolo, 
Večernji list, Jutarnji list, kao i razni internet portali, naši i strani, koji pišu i objavljuju 
reportaže vezane uz biciklizam od kojih su najgledaniji Cyclingnews, Tuttobiciweb, Siol.net 
koji ima posebnu rubriku o biciklizmu gdje prate sva Svjetska biciklistička događanja, a 
biciklizam je jedan od najpopularnijih sportova kod njih. 
Ukupni trošak utrke iznosi 650.000,00 kn. S obzirom da je Istarska županija višegodišnje (50) 
sufinancirala međunarodnu juniorsku utrku "Kroz Istru" koje više nema u kalendaru 
smatramo da sufinanciranje Istarsko proljeće sa 50.000,00 kn bi ovoj utrci osiguralo trajni 
status u međunarodnom kalendaru Svjetske organizacije kao najvećoj utrci u Istarskoj 
županiji, a tako i dodatno snažno promoviralo Istru kao top biciklističku destinaciju. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.   
 
Sredstva za ovakve manifestacije ne smiju se osiguravati unaprijed prije provedenog 
natječaja budući da iste provode udruge – klubovi te isti moraju sačekati početak 2018. 
godine i raspis natječaja kojom prilikom mogu konkurirati za potrebna sredstva.  
 
 

Amandman br.12 Plan +/- novi plan 

R-9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu  
K240301 – Projektna dokumentacija 
osnovnih škola   
POZ 182132 – Projektna dokumentacija 

 
300.000,00 

 
+200.000,00 

 
500.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju 
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180047 – Usluge promidžbe i 
informiranja  

 
600.000,00 

 
-100.000,00 

 
500.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju 
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180060 – Zajednička reprezentacija  

 
200.000,00 

 
-100.0000,00 

 
100.000,00 

 
 
 Obrazloženje:  
OŠ Fažana je jedna od tri škole u Istarskoj županiji gdje se ne odvija jednosmjenska 
nastava. Općina Fažana je spremna sufinancirati dogradnju škole kako bi se osigurali 
adekvatni uvjeti. U tu svrhu je u proračunu za 2018. osigurala 200.000 kn kao kapitalnu 
pomoć Istarskoj županiji za izradu glavnog projekta. Ovim amandmanom se predlaže da i 
županija kao osnivač škole osigura istovjetan iznos u proračunu, a za izradu glavnog i 
izvedbenog projekta za dogradnju OŠ Fažana. 
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Prijedlog : Ne prihvaća se 
Amandman se ne prihvaća iz razloga što su sredstva za dokumentaciju OŠ Fažana već 
planirana u prijedlogu Proračuna Istarske županije za 2018. godinu i to na poziciji 182132 - 
Projektna dokumentacija za osnovne škole. 
 

Amandman br.13 Plan +/- novi plan 

R-5 Upravni odjel za turizam   
A370501 – Novi razvojni projekti kao 
motiv dolaska gostiju    
POZ 180315 –Ostali nespomenuti rashodi 
poslovanja 

 
600.000,00 

 
+300.000,00 

 
900.000,00 

R-7 Upravni odjel za poljoprivredu  
A710701 – Strategija ruralnog razvoja 
priprema programa i projekata   

 
740.000,00 

 
-131.250,00 

 
608.750,00 

R-7 Upravni odjel za poljoprivredu  
A710201 Provedba zakona o lovu  

 
871.500,00 

 
-131.250,00 

 
740.250,00 

R-14 Upravni odjel za gospodarstvo 
A310501 – Vijeće tržišta rada  

 
50.000,00 

 
-37.500,00 

 
12.500,00 

 
Obrazloženje:  
 Kao jedan od novih razvojnih projekata u svrhu povećanja dolaska gostiju predlažemo 
Centar za posjetitelje „Okusi prošlosti“ u Općini Vižinada. Turistička zajednica Općine 
Vižinada u 2016. godini kraja srpnja ostvarila je 46% više dolazaka i 32% više noćenja u 
odnosu na isto razdoblje prošle godine. Znatno povećanje broja dolazaka turista započinje 
2012. godine zbog obnove i popularizacije stare trase uskotračne vinske pruge Parenzana 
koja je svakako jedna od najljepših biciklističkih staza u cijeloj Istri ali i široj okolici. Drugi je 
razlog promjena trendova u potrošnji i odmoru, gdje se masovni turizam mijenja za nove 
oblike turizma u kojima se traži bijeg od gradske vreve i svakodnevice u sve popularnije vrste 
tematskog turizma koje Vižinada svakako nudi. Gosti koji posjećuju Vižinadu većinom su 
srednje i srednje visoke kupovne moći. Evidentno jačanje turističke djelatnosti i povećanje 
atraktivnosti općine u budućem razdoblju zahtijevati će značajna ulaganja u razvoj turizma. 
Ulaganje u centar za posjetitelje upravo je takva vrsta ulaganja. 
Centar za posjetitelje urediti će se u prostoru nekadašnje venecijanske palače Maraston 
neposredno uz općinski trg. 
S obzirom na bogato kulturno povijesno nasljeđe Općine Vižinada nekoliko je tema koje će 
posjetiteljima biti predstavljene u centru. Kvalitetnim spojem narodnih predaja i suvremene 
turističke ponude kao simbiozom koja će im omogućiti da u sadašnjosti uživaju u prošlosti. 
Teme koje će posjetiteljima biti predstavljene jesu: 

- Bogato kulturno, povijesno i umjetničko nasljeđe područja  
- Slatki okusi Istre  
- Priča o glasovitoj balerini Carlotti Grisi  
- Dašak Hollywooda (Kelly's Heroes – Clint Eastwood u Vižinadi) 
- Parenzana.  

Na području Općine Vižinada i u njezinoj neposrednoj blizini postoji znatan broj turističkih 
atrakcija, znamenitosti, povijesnog i kulturnog nasljeđa, ali je primjetna znatna 
neiskorištenost tih potencijala. Centar za posjetitelje objediniti će sve potencijale i resurse i 
stvoriti jedinstvenu ponudu cijele općine, ali i šire te je zamišljen kao centralna točka i 
ishodište svih turističkih, gospodarskih i informacijskih aktivnosti sa ciljem razvoja javne 
infrastrukture od lokalnog i regionalnog značaja. 
 
Smatramo da je važna priprema programa i projekata unutar Strategije ruralnog razvoja, 
međutim zbog manjeg od planiranog ostvarenja u Proračunu 2016. i 2017. predlažemo 
manju financijsku stavku za ovu potrebu. 
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Što se tiče Vijeća tržišta rada nisu najjasnije prikazane razvojne aktivnosti i očekivani 
rezultati te stoga predlažemo smanjena financijska sredstva. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
 
Sredstva za razvojne projekte i programe općina osigurana su kroz poziciju kapitalnih 
pomoći JLS unutar Upravnog odjela za održivi razvoj, te će se tijekom godine gradovi i 
općine moći kandidirati s ovakvim programima.  
 
 

Amandman br.14 Plan +/- novi plan 

R-9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu   
A250201 – Sufinanciranje redovne 
djelatnosti Sveučilišta u Puli     

 
400.000,00 

 
+200.000,00 

 
600.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180044 – Usluge telefona, pošte i 
prijevoza  

 
1.800.000,00 

 
-100.000,00 

 
1.700.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180054 – Grafičke usluge i 
usl.registracije motornih vozila i ostalo  

 
900.000,00 

 
-100.000,00 

 
800.000,00 

 
Obrazloženje:  
Sveučilište Jurja Dobrile u Puli je u prvom desetljeću svoga djelovanja, nakon zajedničkih 
napora uloženih u njegovo osnivanje i ustroj, ostvarilo značajne razvojne pomake te 
pridonijelo višem udjelu visokoobrazovanog stanovništva u našoj Županiji u odnosu na 
nacionalni prosjek i pojedine regije (na 2. mjestu, odmah iza Grada Zagreba prema 
podacima DZS iz popisa stanovništva 2011. godine i Strategiji obrazovanja Istarske 
županije). 
Ulazeći u STEM područje kroz nove programe informacijsko-komunikacijskih tehnologija i 
proizvodnog strojarstva, Sveučilište je jasno pokazalo svoju čvrstu opredijeljenost da sve 
svoje resurse stavi u funkciju inoviranja istarskog gospodarstva primjenom naprednih 
tehnologija, ali isto tako primjerice kroz najnoviji program sestrinstva, iskazalo je i svoju 
visoku osviještenost i želju za podizanjem zdravstvenog standarda u Istarskoj županiji 
osiguravajući kvalitetnu edukaciju ovog deficitarnog kadra koji će biti na raspolaganju onima 
kojima je to najpotrebnije – bolesnima, starijima i nemoćnima. Time Sveučilište djeluje i 
ustrajat će djelovati u čvrstoj simbiozi s potrebama poslovnog okruženja i društvene 
zajednice Istarske županije te profilacijom i kvalitetom obrazovanja mladih pridonijeti 
kontinuitetu njenog napretka. 
Predlaže se povećanje sredstava Sveučilištu Jurja Dobrile u Puli za pokretanjem studijskih 
programa Računarstva i studijskog programa Medicine koji su u pripremi te nedavno 
pokrenutog studijskog programa Proizvodno strojarstvo. 
 
Prijedlog : Prihvaća se na slijedeći način: 
 

Amandman br.14 Plan +/- novi plan 

R-9 Upravni odjel za obrazovanje, sport i 
tehničku kulturu   
A250201 – Sufinanciranje redovne 
djelatnosti Sveučilišta u Puli     

 
400.000,00 

 
+210.000,00 

 
610.000,00 



25 
 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180045 – Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
901.000,00 

 
-110.000,00 

 
791.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A100201 – Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
POZ 180054 – Grafičke usluge i 
usl.registracije motornih vozila i ostalo  

 
900.000,00 

 
-100.000,00 

 
800.000,00 

 
Obrazloženje:  
Predlaže se da se povećanje sredstava u iznosu od 200.000,00 kn namjenski iskoriste za 
pokretanje studijskih programa računarstva i studijskog programa medicine te nedavno 
pokrenutog studijskog programa proizvodno strojarstvo. Preostalih 10.000,00 kn namijenjena 
su Sveučilištu za potrebe realizacije projekta Komorna glazba Nella Milottija.  
 
 

V. Amandmani HDZ 
Tatjana Tomaić  
 

Amandman br.15 Plan +/- novi plan 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj  
POZ NOVO – Tekuća donacija za 
projekt Azil za napuštene životinje 

0  
+100.000,00 

 
100.000,00 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj  
POZ 180145 – Kapitalne pomoći JLS  

 
350.000,00 

 
-100.000,00 

 
250.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018.  godinu osigurala bi 
se sredstva za ishodovanje i izradu projektne dokumentacije vezane za izgradnju azila za 
napuštene životinje. U prethodnim godinama postojao je projekt koji svakako treba nastaviti 
u cilju pomoći zbrinjavanja napuštenih životinja. 
 
Prijedlog : Prihvaća se djelomično i na slijedeći način: 
 

Amandman br.15 Plan +/- novi plan 

R-4 Upravni odjel za održivi razvoj  
POZ NOVO – Tekuće pomoći za projekt 
Azil za napuštene životinje 

0  
+70.000,00 

 
70.000,00 

R-2 Upravni odjel za decentralizaciju,   
POZ 180045 –  Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
791.000,00 

 
-70.000,00 

 
721.000,00 

 
Obrazloženje :  
Navedena sredstva osiguravaju se kao interventna sredstva kojima se može tijekom godine 
pomagati azilima koji posluju na području Istarske županije, te za pokretanje novih projekata 
iz navedenog područja skrbi o životinjama.  
 
 

Amandman br.16 Plan +/- novi plan 

R 8 - Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb    
POZ 180809 – Izdaci za mrtvozorstvo  

 
540.000,00 

 
+60.000,00 

 
600.000,00 
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R - 8 Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb  
POZ 180814 – Tekuće donacije u 
zdravstvu   

 
185.000,00 

 
-60.000,00 

 
125.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
sredstva za rad mrtvozorničke službe u IŽ. U 2016. godini temeljem godišnjeg obračuna za 
tu stavku potrošeno je 574.765,99 kn stoga je evidentno da su predložena sredstva 
nedostatna za stabilno funkcioniranje mrtvozorničke službe u 2018. godini. 
 
Prijedlog : Prihvaća se na slijedeći način: 
 

Amandman br.16 Plan +/- novi plan 

R 8 - Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb    
POZ 180809 – Izdaci za mrtvozorstvo  

 
540.000,00 

 
+60.000,00 

 
600.000,00 

R - 14 Upravni odjel za gospodarstvo  
POZ 185199 – Certificiranje kvalitete - 
IQ 

 
450.000,00 

 
-60.000,00 

 
390.000,00 

 
 

Amandman br.17 Plan +/- novi plan 

R 5 – Upravni odjel za turizam  
POZ NOVO – Izrada elaborata projektne 
dokumentacije  

 
0,00 

 
+200.000,00 

 
200.000,00 

R 5 – Upravni odjel za turizam  
POZ 180301 – Razvoj turističkih 
manifestacija  

 
100.000,00 

 
-50.000,00 

 
50.000,00 

R 5 – Upravni odjel za turizam  
POZ 180304 – Tekuće donacije 
turističkim zajednicama za manifestacije 

 
140.000,00 

 
-40.000,00 

 
100.000,00 

R 5 – Upravni odjel za turizam  
POZ 180307 - Poticanje mega 
manifestacija u predsezoni 

 
350.000,00 

 
-100.000,00 

 
250.000,00 

R 5 – Upravni odjel za turizam  
POZ 180305 – Subvencija za razvoj 
projekta IstraInspirit 

 
210.000,00 

 
-10.000,00 

 
200.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018.  godinu osigurala bi 
se sredstva za ishodovanje i izradu projektne dokumentacije vezane za izgradnju pješačke i 
biciklističke staze od Pule do Umaga. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.    
Sukladno Masterplanu razvoja Istarskog turizma te akcijskom planu razvoja cikloturizma u 
Republike Hrvatske Upravni odjel za turizam priprema dokumentaciju čiji je primarni cilj 
uređenje biciklističkih prometnica (traka) uz postojeće prometnice ili odvojeno od njih. U tom 
smislu izrađeni su standardi za koordinirani razvoj cikloturizma u Istri kao preduvjet za 
početak ozbiljne realizacije biciklističke infrastrukture u suradnji s JLS i Hrvatskim cestama.  
 

Amandman br.18 Plan +/- novi plan 

R 6 - Upravni odjel za kulturu   
POZ NOVO – Izrada elaborata za 

 
0,00 

 
+250.000,00 

 
250.000,00 
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potrebe osnivanja simfonijskog orkestra 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju 
POZ 180052 – Intelektualne i osobne 
usluge  

 
850.000,00 

 
-250.000,00 

 
600.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
sredstva za ishodovanje i izradu projektne dokumentacije vezane za osnivanje simfonijskog 
orkestra te angažiranje stručnjaka iz područja kulture za potrebe savjetovanja i realizacije. 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
Potrebu osnivanja Simfonijskog orkestra u Istarskoj županiji potrebno je elaborirati uz pomoć 
vlastitih službi Istarske županije, a eventualno potrebna sredstva osigurala bi se sa pozicija 
intelektualnih usluga. 
 

Amandman br.19 Plan +/- novi plan 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu   
POZ 182153 - Sufinanciranje redovne 
djelatnosti Sveučilišta u Puli 

 
400.000,00 

 
+250.000,00 

 
650.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180072 - Održavanje strojne i 
programske opreme 

 
2.060.000,00 

 
-250.000,00 

 
1.810.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
sredstva za povećanje sufinanciranja redovne djelatnosti Sveučilišta u Puli u funkciji 
definiranoj potrebama korisnika. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
Dodatna sredstva za Sveučilište osigurana su amandmanom br. 14. 
 

Amandman br.20 Plan +/- novi plan 

R - 15 Upravni odjel za međunarodnu 
suradnju i europske poslove   
POZ NOVO - Sredstva za stručna 
usavršavanja,  edukaciju, zaposlenike 

 
0 

 
+450.000,00 

 
450.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180075 – Računala i računalna 
oprema 

 
930.000,00 

 
-300.000,00 

 
630.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180076 – Ulaganja u računalne 
programe  

 
784.000,00 

 
-150.000,00 

 
634.000,00 

 
Obrazloženje: 
Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018.  godinu osigurala bi 
se sredstva potrebna za nužnu i kvalitetnu edukaciju zaposlenika i povećanje broja 
zaposlenih za potrebe Odjela. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
Upravni odjel za međunarodnu suradnju i europske poslove kvalitetno je ekipiran 
europrojektantima. Uz navedeni odjel većina drugih odjela ima vlastite kadrove educirane za 
natjecanje na EU fondove, a isto imaju i razvojne agencije. Smatramo nepotrebnim dodatna 
ulaganja za usavršavanje kadrova, tim više što se u određenim situacijama, povremeno 
mogu angažirati i vanjski konzultanti.  
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Amandman br.21 plan +/- novi plan 

R - 9 Upravni odjel za 
obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu   
POZ NOVO – Besplatni obrok za 
15142 učenika osnovnih škola u IŽ  

 
 
0,00 

 
 
+11.507.920,00 

 
 
11.507.920,00 

R - 2 Upravni odjel za 
decentralizaciju, lok. i podr. sam., 
prost. uređ.  
POZ 180052 – Intelektualne i 
osobne usluge  

 
 
850.000,00 

 
 
-100.000,00 

 
 
750.000,00 

R - 5 Upravni odjel za turizam 
POZ 180308 – Subvencija za 
udruženo oglašavanje  

 
350.000,00  

 
-200.000,00  

 
150.000,00 

R - 5 Upravni odjel za turizam 
POZ 180304 – Tekuće donacije 
turističkim zajednicama za 
manifestacije   

   
   140.000,00 

  
-70.000,00 

 
70.000,00 

R - 5 Upravni odjel za turizam 
POZ 180303 – Tekuće pomoći JLS 
za manifestacije 

 
     160.000,00 

 
       - 80.000,00 

 
80.000,00 

R - 4 Upravni odjel za održivi 
razvoj 
POZ 180144 – Regija bez barijera  

 
      200.000,00 

      
- 100.000,00 

 
100.000,00 

R - 4 Upravni odjel za održivi 
razvoj 
POZ 180145 – Kapitalne pomoći 
JLS 

 
      350.000,00 

       
-  50.000,00 

 
300.000,00 

R - 6 Upravni odjel za  kulturu 
POZ 180363 – Kulturni programi 
ostali  

    
2.015.000,00 

    
-1.000,000,00 

 
1.015.000,00 

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv. 
POZ 180736 – Subvencije 
trgovačkim društvima u javnom 
sektoru – Projekt Istra bio regija  

 
 
    650.000,00 

    
 
-  450.000,00 

 
 
200.000,00 

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv. 
POZ 180788 – Subvencije 
trgovačkim društvima u javnom 
sektoru  

  
 
 4.955.000,00 

    
 
-4.367.920,00 

 
 
587.080,00 

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv. 
POZ 180784 – Održavanje 
sustava navodnjavanja u Valturi  

 
   
   82.800,00 

 
 
-   10.000,00 

 
 
72.800,00 
 

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv. 
POZ 180738 – Poljoprivredna i 
selekcijska služba  

  
    
180.000,00 

 
 
    -  100.000,00 

 
 
80.000,00  
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R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv 
POZ 180742 – Promocija 
programa u poljopr.ribarstvu i 
šumarstvu  

   
 
   421.000,00 

      
 
- 270.000,00 

 
 
151.000,00 

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv 
POZ 180787 - Strategija razvoja 
poljoprivrede i ruralnog prostora do 
2017. 

  
 
   320.000,00 

  
 
-  150.000,00 

 
 
170.000,00  

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv 
POZ 180749  - Tekuće pomoći za 
sajamsku promociju poljoprivrednih 
proizvoda 

  
  
  500.000,00 

 
 
 - 250.000,00 

 
 
250.000,00  

R - 7 Upravni odjel za 
poljoprivredu, šum. lov. ribarstvo i 
vodopriv 
POZ 180750 - Tekuće donacije za 
sajamsku promociju poljoprivrednih 
proizvoda 

  
  
  500.000,00 

 
 
   - 250.000,00 

 
 
250.000,00 

R - 14 Upravni odjel za 
gospodarstvo 
POZ 185199 - Subvencije 
trgovačkim društvima u javnom 
sektoru:Certificiranje kvalitete -IQ 

  
   450.000,00 

  
-   300.000,00 

 
150.000,00  

R - 14 Upravni odjel za 
gospodarstvo 
POZ 185201 - Subvencije 
trgovačkim društvima u javnom 
sektoru: Znanstveno istraživački 
centri 

  
   500.000,00 

    
- 300.000,00 

 
200.000,00  

R - 14 Upravni odjel za 
gospodarstvo 
POZ 185213 Subvencije 
trgovačkim društvima u javnom 
sektoru 

  
   400.000,00 

    
- 300.000,00 

 
100.000,00 

R - 9 Upravni odjel za 
obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu     
POZ 182128 - Investicijsko 
održavanje OŠ- iznad standarda: 
Usluge tekućeg i investicijskog 
održavanja 

   
  
 
  880.000,00 

       
 
 
- 400.000,00 

 
 
 
440.000,00 

R - 9 Upravni odjel za 
obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu     
POZ 182131 -  Investicijsko 
održavanje SŠ- iznad standarda: 
Usluge tekućeg i investicijskog 
održavanja 

   
  
  827.000,00 

      
 
-  400.000,00 

 
 
427.000,00 



30 
 

R - 8  Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb 
POZ 180836 – Usluge i projekti 
podrške u zajednici  

    
   891.700,00 

  
   -   400.000,00 

 
491.700,00 

R - 2 Upravni odjel za 
decentralizaciju, lok. i podr. sam., 
prost. uređ.   
POZ 180075 – Računala i 
računalna oprema 

 
 
930.000,00 

 
 
- 100.000,00 

 
 
830.000,00  

R - 2  Upravni odjel za 
decentralizaciju,lok. i podr. sam., 
prost. uređ.      
POZ 180072 – Održavanje strojne 
i programske opreme  

 
2.060.000,00 

 
-350.000,00 

 
1.710.000,00  

R - 2 Upravni odjel za 
decentralizaciju, lok. i podr. sam., 
prost. uređ.      
POZ 180047 – Usluge promidžbe i 
informiranja  

   
   600.000,00 

 
   -    400.000,00 

 
200.000,00 

R - 2 Upravni odjel za 
decentralizaciju,lok. i podr. sam., 
prost. uređ.      
POZ 180054 – Grafičke usluge i 
usl.reg.motor.voz.i ostalo  

   
   900.000,00 

 
    -  200.000,00 

 
700.000,00 

R - 2  Upravni odjel za 
decentralizaciju, lok. i podr. sam., 
prost. uređ.      
POZ 180030 – Troškovi sudskih 
postupaka  

  
   100.000,00 

 
     -  50.000,00 

 
50.000,00 

R - 6 Upravni odjel za kulturu 
POZ 180376 – Tekuće donacije u 
novcu  

   
   250.000,00 

      
- 150.000,00 

 
100.000,00 

R - 8 Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb 
POZ 181078 – Matrijal i sirovine 

   
   300.000,00 

       
-100.000,00 

 
200.000,00 

R - 9 Upravni odjel za 
obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu     
POZ 182164 – Tekuće donacije u 
novcu  

   
   552.200,00 

       
-300.000,00 

 
252.200,00 

R - 14 Upravni odjel za 
gospodarstvo 
POZ 185198 – Tekuće donacije za 
sajmove i ostale manifestacije 

   
   270.000,00 

     
   - 70.000,00 

 
200.000,00 

R - 8  Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb 
POZ 181030 – Materijal i sirovine 

  
   610.000,00 

     
-  150.000,00 

 
460.000,00 

R - 8 Upravni odjel za zdravstvo i 
socijalnu skrb 
POZ 181046 – Materijal i sirovine  

 
290.000,00 

 
-90.000,00 

 
200.000,00 

 
 

Obrazloženje: 
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Ovim amandmanom na prijedlog proračuna Istarske županije za 2018. godinu osigurala bi se 
sredstva za besplatni obrok za 15 142 učenika OŠ u Istarskoj županiji i to za školsku godinu 
2017/2018. tj. za period od rujna do kraja prosinca 2018. godine. Školska godina ima cca 
175 nastavnih dana a u prijedlogu je za navedeni period obračunato cca 76 nastavnih dana. 
Dnevni trošak obroka po učeniku je  cca 10 kuna (zavisi od toga da li postoji kuhinja u školi, 
da li je topli obrok ili sendvič) što za 15 142 učenika iznosi 151.420,00 kn dnevno X 76  dana 
= 11.507.920,00 kn. Ukupni godišnji trošak za 175 nastavnih dana iznosio bi 26.498.500,00 
kn i trebalo bi ga osigurati u proračunu IŽ za 2019. uz sudjelovanje JLS u dogovorenom 
omjeru (50:50) što bi godišnje za IŽ iznosilo 13.249.250,00 kn.    
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.   
Školske kuhinje u osnovnim školama kojima je osnivač Istarska županija financiraju roditelji 
ili jedinice lokalne samouprave u vidu pomoći obiteljima težeg imovinskog statusa. U 
osnovnim i srednjim školama provodi se projekt Agencije za plaćanje u poljoprivredi, 
ribarstvu i ruralnom razvoju pod nazivom „Školska shema“ kroz koji učenici svaki dan 
dobivaju svježe voće i mliječne proizvode lokalnih proizvođača, a Istarska županija pomaže 
nesmetano provođenje projekta osiguranjem potrebnih sredstava.  
 
 

VI. Amandmani vijećnice Tea Golja  
 

Amandman br.22 Plan +/- novi plan 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu   
A250201 Sufinanciranje redovne 
djelatnosti Sveučilišta u Puli  
POZ 182153 – tekuće pomoći 
proračunskim korisnicima drugih 
proračuna 

 
 
400.000,00 

 
 
250.000,00 

 
 
650.000,00 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu   
A240102 Investicijsko održavanje 
osnovnih škola – iznad standarda 
POZ 182128 – Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
 
880.000,00 

 
 
-10.000,00 

 
 
870.000,00 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu   
A240202 Investicijsko održavanje 
srednjih  škola – iznad standarda 
POZ 182131 – Usluge tekućeg i 
investicijskog održavanja  

 
 
827.000,00 

 
 
-10.000,00 

 
 
817.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180041 – Uredski materijal i ostali 
materijalni rashodi  

 
1.100.000,00 

 
-60.000,00 
 

 
1.040.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180044 – Usluge telefona, pošte i 
prijevoza  

 
1.800.000,00 

 
-60.000,00 
 

 
1.740.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180054 – Grafičke usluge i usluge 
registracije motornih vozila i ostalo  

 
900.000,00 

 
-60.000,00 
 

 
840.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
POZ 180075 – Računala i računalna 
oprema 

 
930.000,00 

 
-50.000,00 

 
880.000,00 

Obrazloženje: 
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Sveučilište u Puli trenutno izvodi 50 studijskih programa na ukupno 8 sastavnica, a na 
Sveučilištu studira gotovo 4.000 studenata. Ovo je Sveučilište pridonijelo višem udjelu 
visokoobrazovanog stanovništva u našoj Županiji u odnosu na nacionalni prosjek. 
Za nastavak obavljanja svoje djelatnosti, Sveučilišta mora zadovoljiti potrebne 
reakreditacijske uvjete. 
U postupku reakreditacije visokih učilišta provjerava se ispunjenost nužnih uvjeta propisanih 
Pravilnikom o sadržaju dopusnice koji propisuje svu potrebnu dokumentaciju o prostornim 
uvjetima i opremi, te uvjetima za izdavanje dopusnice za obavljanje djelatnosti visokog 
obrazovanja, izvođenje studijskih programa i reakreditaciju visokih učilišta. 
Jedan od početnih koraka u samom postupku reakreditacije je izrada samoprocjene koja 
pretpostavlja (između ostalog): 
1.   opisivanje studentskog standarda izraženog kroz dostupnost i kvalitetu studentskog 
prostora poput prostora za učenje, menze, studentskog smještaja, sportskih objekata, 
prostorije za studentske udruge I kulturne aktivnosti, objekata za rekreaciju i dr. 
2.   opisivanje prostornih mogućnosti  kroz: 
• opisivanje nastavničkih kabineta, njihove brojnosti i funkcionalnosti   kao i njihove 
prikladnosti za obavljanje nastavne i znanstvene aktivnosti nastavnika i suradnika 
 • navođenje ukupne površine prostora za obavljanje djelatnosti visokog obrazovanja u 
m2 
• navođenje ukupne površine prostora za provedbu znanstvenih istraživanja u m2 
• navođenje površina predavaonica / laboratorija / praktikuma / nastavničkih kabineta 
uz ocjenu opremljenosti 
 
No, prostorni uvjeti odvijanja nastavnog procesa na studijima i programima cjeloživotnog 
obrazovanja, daleko su od zadovoljenja naraslih potreba Sveučilišta s obzirom na sve veći 
broj programa, studenata i drugih korisnika obrazovnih usluga i predstavljaju najizrazitiji 
ograničavajući čimbenik  djelovanja i razvoja Sveučilišta. 
 
Sveučilište Jurja Dobrile u Puli trenutno raspolaže s ukupno 12.094,59 m2 prostora na više 
lokacija. 
Raspodjela: u Rovinjskoj ulici 1060,74 m2, ulici I.M. Ronjgova 3474,62 m2, Preradovićevoj 
ulici 2003,40 m2, Flanatičkoj ulici 2165,45 m2, Sveučilišna knjižnica koristi 2750 m2, 
Studentski centar – sveukupno  4480 m2 (restoran 1400, studentski dom 3000, 
multimedijalna učionica 60 m2, informatička učionica 20m2), te rektorat sveučilišta u 
Zagrebačkoj ulici 576,38 m2. 
Ukupno raspoloživa površina za izvođenja nastave po studentu iznosi skromna 3m 
kvadratna. 
Površina je apsolutno nedostatna i Sveučilište uz to troši godišnje oko 300.000 kn na najam 
prostora (Dom branitelja, srednje škole i dr. prostori). 
Bez prostora narušena je kvaliteta nastavnog procesa, ali i uvelike upitna akreditacija 
postojećih, ali i novih studijskih programa. 
Kroz osiguranje dodatnih 250.000kn iz proračuna Istarske županije, Sveučilištu bi se 
omogućilo sufinanciranje troškova najma prostora, ali i omogućilo izvođenje nastave na 
novim studijskim programima iz STEM područja (posebno). 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
 
Dodatna sredstva za Sveučilište osigurana su amandmanom br. 14. 
 

Amandman br.23 Plan +/- novi plan 

R 10 – Upravni odjel za talijansku nac. 
zajednicu i druge etničke skupine 
A200202 – Tekuće donacije 
organizacijama i ustanovama  

 
 
0,00 

 
 
+50.000,00 

 
 
50.000,00 
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POZ NOVO – Fakultet za 
interdisciplinarne, talijanske i 
kulturološke studije – Odsjek za 
talijanske studije 

R 6 – Upravni odjel za kulturu  
A100003- Troškovi upravnog tijela  
POZ 180336 – Artistra, Qui Regione 
Istriana, Osjećanje vremena  

 
 
240.000,00 

 
 
-10.000,00 

 
 
230.000,00 

R 6 – Upravni odjel za kulturu  
A100006- Financijska podrška malih 
vrijednosti   
POZ 180342 – Tekuće donacije u novcu  

 
 
80.000,00 

 
 
-5.000,00 

 
 
75.000,00 

R 6 – Upravni odjel za kulturu  
A270103- Ostali kulturni programi    
POZ 180363 – Kulturni programi ostali  

 
 
2.015.000,00 

 
 
-10.000,00 

 
 
2.005.000,00 

R 10 – Upravni odjel za talijansku nac. 
zajednicu i druge etničke skupine 
A100006- Financijska podrška malih 
vrijednosti   
POZ 185070 – Tekuće donacije u novcu 

 
 
80.000,00 

 
 
-5.000,00 

 
 
75.000,00 

R 10 – Upravni odjel za talijansku nac. 
zajednicu i druge etničke skupine 
A200202 – Tekuće donacije 
organizacijama i ustanovama  
POZ 185082 – Centar za povijesna 
istraživanja Rovinj  

 
266.600,00 

 
-10.000,00 

 
256.600,00 

R 15 – Upravni odjel za međunarodnu 
suradnju i europske poslove 
A800101 – Priprema i provedba EU i 
međunarodnih projekata 
POZ 185296 – Tekuće donacije u novcu  

 
 
250.000,00 

 
 
-10.000,00 

 
 
240.000,00 

 
Obrazloženje: 
Na popis ustanova koje se financiraju iz proračuna Istarske županije, pored Talijanske Unije, 
Centra za povijesna istraživanja Rovinj, Gradske knjižnice i čitaonice Pula i Talijanske drame 
Rijeka, molim da se uvrsti i: Odsjek za talijanske studije pri Fakultetu za interdisciplinarne, 
talijanske i kulturološke studije Sveučilišta Jurja Dobrile u Puli, a opravdanost argumentiram 
kroz obrazloženje usklađenosti aktivnosti predložene visokoobrazovne ustanove sa 
programom Nacionalne manjine, mjerama 5.3.1. i 5.3.2. Detaljno pojašnjenje u nastavku. 
 Studij na talijanskom jeziku osnovan je davne 1978. godine na Pedagoškoj akademiji u Puli 
zahvaljujući entuzijastima, profesorima s vizijom, idejama i progresivnim pogledima. Nakon 
toga je djelovao u sklopu Pedagoškoga, odnosno Filozofskoga fakulteta, a od 2007. godine, 
osnivanjem pulskoga Sveučilišta, djeluje kao samostalan Odjel. Od 2016. godine studij 
talijanskog jezika i književnosti izvodi se na Odsjeku za talijanske studije pri Fakultetu za 
interdisciplinarne, talijanske i kulturološke studije Sveučilišta Jurja Dobrile u Puli. Činjenica je 
da su u povijesnom nastajanju dugom četiri desetljeća profesori i suradnici studija talijanskog 
jezika i književnosti nailazili na brojne izazove i prepreke, ali su uvijek pronalazili pravi put 
opstanka. Interkulturalnost, hrvatsko-talijanska dvojezičnost, odnosno istarska višejezičnost 
u skladu s teritorijalnom i etnolingvističkom posebnošću čine težište duge i uspješne tradicije 
studija talijanskog jezika i književnosti te kulture u širem smislu. Zahvaljujući bivšim 
profesorima koji su utemeljili prvi takav studij na hrvatskim prostorima, na Odsjeku danas 
rade njihovi nasljednici, profesori, znanstveni istraživači i mladi asistenti. Oni su doprinijeli da 
studij talijanskoga jezika postane prepoznatljiv i jedinstven ne samo u Hrvatskoj već i u 
inozemstvu. 
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Studijski planovi preddiplomskog i diplomskog Studija Talijanskog jezika i književnosti, kroz 
specifične kolegije, njeguju zavičajnu nastavu vezanu za nacionalnu talijansku baštinu u svim 
njezinim kulturnim aspektima (jezičnim, književnim, antropološkim, sociološkim) i promoviraju 
multikulturalnost (uporište: mjera 5.3.1. – Uspostava zavičajne nastave i mjera 5.3.2. – 
Promocija multikulturalnosti) 
Temeljem ustavnog Zakona o pravima nacionalnih manjina jedinice regionalne samouprave, 
kako bi se studij mogao održati kao jednopredmetni studij (još uvijek jedini studij takve vrste 
u Hrvatskoj na kojemu se cjelokupna nastava odvija isključivo na talijanskom jeziku) na 
Odsjeku za talijanske studije (jedan od institucija talijanske nacionalne zajednice koji djeluje 
na području Istarske županije), bilo bi od velike važnosti da Istarska županija osigura 
financijske uvjete potrebne za izvršavanje studijskih programa. 
Između ostalog, dobiven bi sredstvima moglo osigurati: 
- plaću za lektora talijanskog jezika, budući da je od 2015. godine Studij talijanistike 
ostao bez stranog lektora financiran od Ministarstva vanjskih poslova Republike Italije; 
- nabavu stručne literature za studente i profesore; 
- sredstava za promociju Odsjeka za talijanske studije 
- sredstava za terensku nastavu; 
- sredstva za organizaciju Tjedna talijanskog jezika u svijetu; 
- sredstva za organizaciju seminara za nastavnike talijanskog jezika; 
 - sredstva za gostujuća predavanja; 
- sredstva za provedbu raznih projekata koji promoviraju istarsko-talijansku baštinu; 
- sredstva za usavršavanje profesora; 
- sredstva za internacionalizaciju odsjeka i fakulteta, tj. za provedbu međunarodne 
aktivnosti koje obuhvaćaju međunarodne odnose s ustanovama u Italiji, te sudjelovanje u 
međunarodnim programima i projektima od značaja; 
- sredstva za realizaciju znanstvenog i izdavačkog programa; 
- sredstva za promicanje multikulturalnosti. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
 
Za potrebe potpore novim studijima Sveučilišta Juraj Dobrila u Puli već su osigurana 
sredstva i to sukladno zahtjevima Sveučilišta i njihovim prioritetima.  
 
 

Amandman br.24 Plan +/- novi plan 

R 4 – Upravni odjel za održivi razvoj  
K380101 – Kapitalne pomoći JLS  
POZ NOVO – Pomoć gradu Puli za 
nastavak provođenja projekta azila za 
napuštene životinje 

 
 
0,00 

 
 
+100.000,00 

 
 
100.000,00 

R 7 – Upravni odjel za poljoprivredu  
A710101 – Poticanje razvoja 
poljoprivrede  
POZ 180736 – Projekt Istra – Bioregija  

 
 
650.000,00 

 
 
-20.000,00 

 
 
630.000,00 

R 7 – Upravni odjel za poljoprivredu  
A710101 – Poticanje razvoja 
poljoprivrede  
POZ 180737 – Marketinška promocija 
autohtonih proizvoda  

 
 
360.000,00 

 
 
-5.000,00 

 
 
355.000,00 

R 7 – Upravni odjel za poljoprivredu  
A710101 – Poticanje razvoja 
poljoprivrede  
POZ 180746 – Strategija razvoja 
vinarstva i vinogradarstva  

 
 
400.000,00 

 
 
-40.000,00 

 
 
360.000,00 
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R 7 – Upravni odjel za poljoprivredu  
A710702 – Strategija ruralnog razvoja – 
provedba programa i projekata   
POZ 180788 – Subvencije trgovačkim 
društvima u javnom sektoru   

 
 
4.955.000,00 

 
 
-35.000,00 
 

 
 
4.920.000,00 

 
Obrazloženje: 
Osiguravanjem sredstava za azil za napuštene životinje omogućio bi se nastavak pokrenutog 
projekta izgradnje azila na području Grada Pule. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.   
 
Sredstva za Azil za napuštene životinje su već osigurana amandmanom broj 15.    
 
 

VII. Amandmani vijećnice Divna Radolović Rosanda MOST NL 
 

Amandman br.25 Plan +/- novi plan 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu   
A260302 Klubovi studenata Istre  
POZ 182168 - Klubovi studenata Istre 

 
88.000,00 

 
+200.000,00 

 
288.000,00 

R - 7 Upravni odjel za poljoprivredu, 
šum., lov.ribarstvo i vodoprivredu  
A710702 – Strategija ruralnog razvoja – 
provedba projekata   
386 – Kapitalne pomoći  

 
3.475.000,00 

 
-200.000,00 

 
3.275.000,00 

 
Obrazloženje:  
Klubovi studenata Istre imaju dugu povijest - u Zagrebu se počeci okupljanja istarske 
akademske mladeži bilježi još od 1920. 
Ti klubovi studenata mogu za brojne studente odigrati važnu ulogu socijalnog okupljanja u 
vrijeme kad su udaljeni od svog doma i obitelji, te im pružiti potporu u razvoju kulturnih i 
drugih društvenih aktivnosti. 
U 2017. godini su potporu lstarske županije dobili Klub studenata Istre ,,Mate Balota" u 
Zagrebu sa 45.000,00 Kn i Klub studenata ,,lstarski klub Rijeka" u Rijeci sa 40.000,00 Kn. 
Nadležni upravni odjel očito nije potaknuo organiziranje studenata iz Istre u drugim 
gradovima kao Zadar, Trst, Ljubljana, u kojima ima veći broj studenata iz Istre, a i tim 
skromnim sredstvima za Zagreb i Rijeku dade se zaključiti da se potiče jedna vrlo skromna 
aktivnost. 
Napominjemo da je ,,Klub istarskih studenata Trst" prestao s radom 2015. godine zbog 
financijskih poteškoća u kojima se našao. Klub je djelovao u privatnom prostoru s mjesečnim 
najmom od cca 1000 EUR te je kao takav zapao u financijske poteškoće i doveo do gašenja 
kluba. Nadležni Upravni odjel je bio upoznat s time i pravovremeno upozoren na nedostatak 
sredstva i samim gašenjem Kluba koji postoji ad 1995. i broji cca 300 članova. lstarska 
županija treba učiniti sve da se Klub u Trstu ponovno aktivira. 
Povećana sredstva za sve klubove omogućila bi intenzivniji rad i novih aktivnosti te ih 
povezati s raznim drugim sveučilištima u zemlji i inozemstvu i drugim ustanovama. 
Sredstva planirana za povećanje rashoda za klubove studenata Istre će se umanjiti na 
rashodima za kapitalne pomoći društvima u javnom sektoru, za koje se namjene sredstva 
barem dijelom mogu prikupiti na komercijalnoj osnovi. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se. 
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Klubovi studenata Istre u Hrvatskoj i inozemstvu financirali su se dugi niz godina sukladno 
njihovim programima. U tom periodu bilo je i godina sa vrlo izraženim aktivnostima ali i onih 
drugih. U ovom trenutku osigurana sredstva udovoljavaju potrebama aktivnih klubova.  
 
 

Amandman br.26 Plan +/- novi plan 

R - 6 Upravni odjel za kulturu   
A270101 Kulturni programi – javne 
potrebe 
POZ 180361- Zaštita materijalne 
kulturne baštine i muzeologije 

 
105.000,00 

 
+200.000,00 

 
305.000,00 

R - 2 Upravni odjel za decentralizaciju  
A100201 –Zajednički troškovi upravnih 
tijela  
323 – Rashodi za usluge  
 

 
7.925.000,00 

 
-200.000,00 

 
7.725.000,00 

 
Obrazloženje:  
Aleja glagoljaša je kao kompleks spomen obilježja podignuta u razdoblju od 1977. do 1984. 
godine prema ideji Zvane Crnje, te uz trud akademika Josipa Bratulića, povjesničara 
umjetnosti Branka Fučića i kipara Željka Janeša. lzgradnja je provedena u okrilju Katedre 
Čakavskog sabora Roč. lzvedena je kao kompleks spomen-obilježja slavenske pismenosti 
njenom značajnom tragu u povijesti Hrvatske a osobito Istre. 
Aleja glagoljaša zahtijeva bolju institucionalnu brigu, koja bi omogućila da se taj kompleks 
valorizira na adekvatniji način. 
U svakom je slučaju potrebno provesti stručnu procjenu potreba za obnovom tog dijela 
kulturne baštine Istre i pristupiti nužnim radovima na odražavanju. 
Sredstva planirana za Aleju glagoljaša će se umanjiti na rashodima za zajedničke troškove 
upravnih tijela – rashodi za usluge.  
 
Prijedlog : Ne prihvaća se. 
 
Aleja glagoljaša je kompleks o kojem skrbe Grad Buzet te Katedra Čakavskog sabora Roč. 
Istarska županija je u proceduri potpisivanja sporazuma o suradnji sa Katedrom Čakavskog 
sabora kojim bi se dokumentom utvrdili prioriteti i razina suradnje, te će se tom prilikom 
elaborirati i potreba ulaganja u obnovu Aleje glagoljaša kao i izvori financiranja.  
 

Amandman br.27 Plan +/- novi plan 

R - 4 Upravni odjel za održivi razvoj  
POZ NOVO – Nogostup i biciklistička 
staza Dolinka (Pula) – Vintijan - Vinkuran 

 
0,00 

 
+160.000,00 

 
160.000,00 

R - 9 Upravni odjel za obrazovanje, sport 
i tehničku kulturu  
A260102 – Školski sportski savez IŽ  
38 – Ostali rashodi  

 
552.200,00 

 
-50.000,00 

 
502.200,00 

R – 5 Upravni odjel za turizam  
A370501 – Novi razvojni projekti kao 
motiv dolaska gostiju  
329 –Ostali nespomenuti rashodi 
poslovanja  

 
 
600.000,00 

 
 
-50.000,00 

 
 
550.000,00 

R – 7 Upravni odjel za poljoprivredu, 
šum. Lov. Ribarstvo i vodoprivredu  
A710702 – Strategija ruralnog razvoja – 
provedba programa i projekata  

 
3.475.000,00 

 
-60.000,00 

 
3.415.000,00 
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386 –Kapitalne pomoći  

 
Obrazloženje:  
lstra je županija u kojoj je ostvaren najveći broj noćenja i kao takva prednjaci u Hrvatskoj. 
Promatrajući turistički promet ostvaren na razini destinacija, top destinacije jesu: gradovi 
Dubrovnik, Rovinj, Poreč, općina Medulin i grad Umag. 
Mjesta Vinkuran  i Vintijan nalaze se u općini Medulin a Dolinka je sastavni dio grada Pule. 
To su ujedno turistička mjesta s velikim brojem gostiju, a svakim se danom sve vise razvijaju. 
Napominjemo da su ceste lose, uske, bez nogostupa a ponegdje i bez adekvatne javne 
rasvjete. To je loša slika za nas turizam, sigurnost u prometu kako za brojne goste tako   i 
domicilno stanovništvo. 
Zato predlažemo da se osiguraju sredstva za izradu idejnog projekta nogostupa u 
kombinaciji s biciklističkom stazom, sto novi Pravilnik o biciklističkim stazama omogućava. 
Time bi se povezali s biciklističkom stazom Kamik-Premantura gdje je gotova konačna 
varijanta idejnog projekta i postoji lokacijska dozvola. 
 
Projektom se predviđa uređenje prometnice sa pjevačko biciklističkom stazom, oborinskom 
odvodnjom i javnom rasvjetom od naselja Dolinka (spoj na Premantursku cestu) do ulaza u 
naselje Vinkuran. Predmetni zahvat obuhvaća dio nerazvrstane ceste (pod Gradom Pula),dio 
županijske ceste ZC 5178 (od granice Grada Pule sa Općinom Medulin do Cave Romanae), 
te dio lokalne ceste LC 50175 (od Cave Romanae do ulaza u Vinkuran).Ukupna duljina 
zahvata iznosi cca 2170 m, od čega je 230 m obuhvaćeno zasebnim projektom kojim se 
ureduje ulaz u naselje Vintijan. 
 
Horizontalni elementi prometnica, kao ni poprečni presjek ne zadovoljavaju prema 
.,Pravilniku o osnovnim uvjetima kojima javne ceste izvan naselja i njihovi elementi moraju 
udovoljavati sa stajališta sigurnosti prometa" (NN 110/2001). Širina postojećih prometnica 
iznosi u prosjeku 5.00 m (od 4.80 m do 5.5 m u radijusima), sto je nedovoljna širina za 
sigurno odvijanje dvosmjernog prometa (tim vise sto predmetnim područjem prometuje i linija 
javnog gradskog prijevoza). Duž prometnica nema uređenih bankina, kao ni sustava za 
odvodnju oborinskih voda. Najkritičnije područje je kod Cave Romane, gdje je za velikih kiša 
dionica kolnika pod vodom. 
Cijelo područje od naselja Dolinka preko Vintijana do Vinkurana  nema uređene nikakve 
pješačke komunikacije, što je obzirom na neadekvatnu širinu kolnika i bez bankina, izuzetno 
opasno za pješake. Osobito ljeti, zbog povećanog broja turista, povećava se broj pješaka i 
biciklista, kojima bi se izgradnjom pješačko biciklističke staze omogućila sigurna 
komunikacija i povezanost navedenih naselja sa Pulom. 
 
Na dionici Dolinka -Cave Romane (ZC 5178) se predviđa izvedba prometnice širine kolnika 
6.40 m, sa jednostranom pješačko-biciklističkom stazom širine 2.00 m. Dužina zahvata iznosi 
cca 1330 m. Na dionici Cave Romane -Vinkuran (LC 50175) se predviđa izvedba prometnice 
širine kolnika 6.00 m sa jednostranom pješačko biciklističkom stazom širine 2.00 m, te 
mjestimice dvostranim nogostupom širine 1.60 m (na dijelu trase koji prolazi kroz naselje i u 
naravi predstavlja mjesnu ulicu). Duzina zahvata uz lokalnu cestu iznosi cca 610  m. 
Vertikalno vođenje nivelete projektirat će se tako da prati nivelete postojećih prometnica uz 
minimalne korekcije istih. Na mjestima gdje će se javiti veća odstupanja nivelete od 
postojećeg terena, predvidjeti će se izvedba mehanički zbijenog nasipa sa uređenim 
humusiranim pokosima. Na mjestima gdje bi izrada nasipa ili usjeka značajnije zalazila u 
okolne parcele, planira se izvedba potpornih zidova. Prilikom uređenja prometnice izvršit će 
se prilagodba postojećih kolnih ulaza na novu niveletu buduće prometnice na način da se 
svima osigura neometan pristup javnoj prometnoj površini u skladu sa sadašnjim stanjem na 
terenu. 
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Odvodnja prometnica predviđa se uređenjem zatvorenog sustava oborinske kanalizacije. 
Vode bi se prikupljale slivnicima te putem kanala vodile na separator masti i ulja te ispustile u 
upojni bunar. 
 
Prijedlog : Ne prihvaća se.  
 
Komunalna i prometna infrastruktura u nadležnosti je jedinica lokalne samouprave, te se 
navedeni zahtjev treba preusmjeriti Gradu Puli.  
 
 PREDSEDNIK, zahvaljuje gospodinu Županu i kaže da je utvrđena  lista amandmana 
koji postaju sastavi dio Proračuna, amandmani broj 1,2,3,4,5,6,7,8,9,10,14,15, ostali  
amandmani nisu.  
 Prelazi se  na izjašnjavanje o Proračunu Istarske županije za 2018.godinu i projekciju 
za 2019. i 2020.godinu sa amandmanima koji su prihvaćeni i koji su  sastavni dio Prijedloga 
proračuna,  te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština  sa 42 glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i 2 «SUZDRŽANA glasa donijela pod 
 AD – 3.a. 
    P R O R A Č U N  
 
Istarske županije za 2018. godinu i projekciju za 2019. i 2020. godinu 
  
većinom glasova «ZA», 3 glasa «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova pod 
 AD – 3.b 
        O D L U K U  
 
  o izvršavanju Proračuna Istarske županije za 2018. 

 AD – 4 Prijedlog Programa javnih potreba u kulturi za 2018. godinu 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter  Flego.  

Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave jednoglasno donijela  

     P R O G R A M 

    javnih potreba u kulturi za 2018. godinu 

 AD – 5 Prijedlog Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi      
Istarske županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego.  

 Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave jednoglasno donijela  

     P R O G R A M 

   javnih potreba u tehničkoj kulturi Istarske županije za 2018. godinu 

 AD – 6 Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske županije  
   za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan IŽ  Valter Flego. 
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  PREDSJEDNIK, otvara raspravu za Klubove vijećnika, za koju se javio 
vijećnik Goran Subotić, u ime Kluba vijećnika SDP-HSU- SDSS. 

  GORAN SUBOTIĆ, SDP, vezano za raspored sredstava u Proračunu 
smatramo da jako malo novaca odlazi na predškolski sport te sportsku rekreaciju. U tom 
području je sigurno preko 90 % ljudi koji se bave promocijom sporta i sportske rekreacije, 
pogotovo sportsku rekreacijom smatram da bismo trebali uključiti i rekreaciju, znači, 
promociju i rekreaciju za osobe treće životne  dobi, a da ustavi jako puno novaca dajemo 
u biti za vrhunski sport. Vrhunski spor je sam po sebi najviše u današnje vrijeme 
profesionalni spor te  tako  je naš prijedlog da se u buduće malo više novaca usmjeri u 
predškolski i rekreativno sport. 

  PREDSJEDNIK,  načelno, ako  smijem reći, prijedlog je dobar, u  detaljima  
treba  vidjeti. 

  ŽUPAN IŽ, kaže:  prije svega nisam stigao prije reći vam hvala na izglasanom 
Proračunu, Hvala i idemo po njemu zajedno  dalje raditi, a vezano za vašu inicijativu, isto 
kao i  predsjednik Skupštine, slažem se, što drugo ću reći, ali isto tako mislim da premalo 
novaca ide za zdravstvenu zaštitu ili za socijalnu komponentu, a u sportu apsolutni 
prioritet jesu  amaterizam i masovnost. To često i sa ljudima iz Zajednice spominjem, 
mislim da taj trend   u tom smjeru ide, iako i sportaši  sa invaliditetom ili vrhunski sportaši 
ne smiju biti zakinuti, jer vrhunski sportaši rade nešto i što se zove marketing, turistička 
promocija. Međutim, kada govorimo o javnom sektoru, kada govorimo o javnim novcima, 
trend povećanja masovnosti i trend povećanja financiranja amaterizma biti će u 
slijedećim godinama još više zamjetan. Hvala na tome i to  apsolutno podržavam.   

  PREDSJEDNIK, prije glasanja kaže da su amandmani  prihvaćeni i da će na  
adekvatan način provedeni. 

  Dajem na glasanje Prijedlog Programa javnih potreba u sportu Istarske 
županije  za 2018. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština većinom glasova 
«ZA», bez glasova «PROTIV» i 1 «SUZDRŽANIM» glasom, donijela   

     P R O G R A M 

 javnih potreba u sportu Istarske županije  za 2018. godinu, 

  AD – 7 Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu  
      Istarske   županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan IŽ Valter Flego Župan 
Istarske županije. 

  PREDSJEDNIK, utvrđuje da nema potrebe za uvodnim izlaganjem, pa otvara 
raspravu za Klubove vijećnika, za koju se javlja Goran Subotić, u ime Kluba vijećnika 
SDP-HSU-SDSS. 

  GORAN SUBOTIĆ, kaže da mu je drago  da je školski sport izdvojen iz ovog 
sustava, jer općenito na nivou cijele Republike Hrvatske, smatram da bismo trebali pratiti 
trendove ostalih županija  i da bismo trebali razmisliti o tome da kao u većini uspješnih 
županija zaposlimo jednog tajnika za Školski sportski savez, jer Hrvatski Školski savez to 
je najmasovniji savez u Hrvatskoj i oni su za onaj prijedlog ako se sjećate koji smo 
predlagali vezano za povećavanje sati zdravstvene kulture u osnovnim školama, oni 
samim tim  po  strogim univerzalnim pravila sportske škole koje se financiraju iz 
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Hrvatskog sportskog saveza , financiraju jednim dijelom kao treći sat, dopunski sat u 
školama, koje obavljaju profesori koji su zaposleni u tim školama, smatram radi bolje 
kontrole i boljeg svega da bi trebalo  popunit redove da se zaposli jedna osoba u 
Istarskom sportskom školskom savezu koja će profesionalno obavljati  tu dužnost 
kontrole provođenja tih programa.     

  Pošto se više nitko ne javlja za riječ  PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i 
daje na glasanje točku AD-7 Prijedlog Programa javnih potreba u školskom sportu 
Istarske  županije za 2018. godinu, te nakon glasanja utvrđuje da je Skupština 
jednoglasno donijela  

     P R O G R A M 

javnih potreba u školskom sportu Istarske županije za 2018. godinu 

 AD – 8 Prijedlog Odluke o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje 
političkih stranaka iz Proračuna Istarske  županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Komisija za izbor i imenovanje  IŽ.  

  Skupština je  bez uvodnog obrazloženja i rasprave većinom glasova «ZA», 3 
glasa «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH» glasova, donijela  

        O D L U K U 

o raspoređivanju sredstava za redovito financiranje političkih stranaka iz 
Proračuna Istarske   županije za 2018. godinu 

( a i ovi koji su protiv će isto biti financirani). 

  AD – 9 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti  
     Plana za zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego, Župan IŽ- 

  PREDSJEDNIK, otvara raspravu za Klubove vijećnika za koju se javlja  
Silvano Hrelja, u ime Kluba vijećnika SDP-HSU. 

  SILVANO HRELJA, u ime Kluba vijećnika SDP-HSU-SDSS kaže da se 
duboko ne slaže sa terminom socijalno blagostanje. To je već opće poznato, jer to 
jednostavno ne odgovara istini, bez obzira što mi često govorimo da smo najbolja 
županija, IŽ, mi smo još uvijek daleko, daleko od blagostanja, pogotovo zato to jedan dio 
imamo puno ljudi sa niskim plaćama i nezaposlenih, ali isto tako i starih osoba  koje ne 
mogu iz svojih stanova zbog jednog problema o kojem je govorio danas kolega Josip 
Rupnik, problema  kojim se ja bavim  već  više od godinu dana i imam sve podatke o 
svim stambenim  zgradama u Hrvatskoj i možemo mi čekati promjenu operativnih  
planova, ali problem se neće riješiti promjenom operativni planova dok mi stvarno  ne 
riješimo tom problemu i analiziramo situaciju u našim gradovima, jer ovdje ima popriličan 
broj, imam točno po gradovima i čak ima jedna općina Potpićan, koja ima stambenu 
zgradu P+3 bez lifta na više. Imamo u IŽ 11.123 stambene zgrade, to je puno više 
stanova, koji nemaju ugrađen lift. Problem je dosta velik. To pojačava pritisak na smještaj 
institucionalni u domovima, nemamo  mobilnost građana, otežava dolazak i prvoj pomoći 
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i vatrogascima i pomoć u kuću ako hoćemo vaninstitucionalnu  skrb o starijima. Prema 
tome problem je vrlo kompleksan i treba vrlo  seriozno pristupiti rješavanju tog problema 
što znači da bismo mi u  budućem.,- za ovaj operativni problem ćemo glasati kao Klub, 
tako da nema nikakvog problema,- ali za slijedeći Proračun mi se moramo pripremiti za 
rješavanje ovih problema. Mi moramo biti spremni da kada se operativni planovi iz 
Europske unije promijene, da možemo povući sredstva, moramo završiti tehničke 
pripreme. Financiranje izvršno je, prema našim informacijama čak 80 % sredstava 
sufinancira se iz Europske unije, ali nije samo u  pitanju imobilnost, nego je i pitanje 
vrijednosti tih nekretnina. Stan na 5.katu koji nema lifta cijena mu je daleko niža od onoga 
na 1 prvom, drugom katu. Dakle, u interesu je i gradovima i jednoj općini u Istri da se 
pozabave tim problemom da poveća vrijednost svojih nekretnina. Nakon lifta stana 5. 
katu je jednostavno je skuplji i može se na tržištu bolje prodati. Prema tome mislim da  se 
radi o povećanju mobilnosti građana, da se radi o nečemu, rekao bih, ne o socijalnom 
blagostanju, jer to je  statika, nego je nešto što je dinamika, želimo veću socijalni boljitak 
građana Istre, svih zajedno kroz ove naše napore. I mislim da je to vrijedno da bude u 
našem operativnom plamnu za zdravlje i za socijalnu dobrobit i socijalni boljitak građana 
Istre.  

  VILI ROSANDA, KLUB IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, se nadovezao na 
izlaganje gospodina Silvana Hrelje i kaže: Kao što smo i prije čuli radi se o zaista 
smjernicama Europske unije  koja kaže da je puno kvalitetnije dugoročno, puno bolje 
ulagati upravo u takve projekte, znači, projekte izgradnje liftova i same  pomoći u kućama. 
Vjerujem da trebamo biti operativniji i spremni za trenutak kada će  zaista Vlada to i 
uvrstiti u svoje operativne programe i tu bih, prije svega, pozvao gospodina Silvana Hrelju, 
pošaljite nam te analize koje imate. Ako se ne varam analizu brojaka, a onda ćemo zaista 
i biti operativni i spremi, hajmo reći, korak ispred svih. Ja vjerujem da je to posao, prije 
svega, gradova i općina, to jest firma koje upravljaju tim nekretninama da zaista i naprave 
jednu kvalitetnu analizu stanja, jer ja sada na prvo gledajući ne znam da li zaista svaka 
zgrada i može dobiti lift, neka i unutra, neka izvana. U gradu Puli pretpostavljam ima 
najveći broj takvih zgrada, vjerujem da će tu biti određenih problema i sa konzervatorima, 
To je sada jedan itekako veli problem koji pretpostavljam  da se najbolje riješiti u suradnji 
naše Županije, gradova i općina, a onda i samih firmi koje upravljaju tim nekretninama. 

  SANJA RADOLOVIĆ,SDP, kaže da bi htjela reći kolegi da je  dobro 
spomenuo što se tiče konzervatora da moramo biti svjesni da su konzervatori nama u 
pitanju, jako bitni jednog dana da su ispunjeni svi preduvjeti za ugradnju liftova, ali za 
cijeli niz drugih projekata što se tiče kulture, kulturnog turizma, kulturne baštine,  također 
mislim da se to mora riješiti na nekom većem nivou, jer ne može se dogoditi da natječaji 
budu otvoreni dva i pol  mjeseci iz Europskih fondova, a da vi nazovete konzervatorski 
ured u Puli i  vam oni kažu da je njihov normalni red čekanja 6 mjeseci. Dakle, to je 
pitanje koje se pod hitno mora riješiti. Ja se nadam da hoće budući da je čelnica jedna od 
osoba koja je bila na  čelu jedinice lokalne uprave i mislim da bi trebala imati 
razumijevanja za ovakve stvari. 

  DUBRAVKO MARKOVIĆ, HDZ, kaže da će opet reći. 3500 doktora fali, 
12000 medicinskih sestara fali, a mi raspravljamo o  liftovima. Svakako da treba imati 
liftove, ali vratimo se na ono što je rekao  naš uvaženi  profesor Štampar, koji je utemeljit 
svjetske zdravstvene organizacije, zdravlje je sustav bolesti, to je vrlo kompleksa pojam, 
čovjek koji je nacionalno ugnjetavan, čovjek koji je siromašan,  čovjek koji je rastavljen, 
čovjek koji ima malu plaću, mizernu mirovinu, je teško bolestan i vi ne možete razviti 
zdravog čovjeka bez zdravog društva. Mi moramo skupa stati svi na okup, kao što je 
lijepo rekao Silvano Hrelja za Uljanika. Uljanik danas sa Monfalconom, sa Južnom 
Korejom, nema šanse. Mi možemo političke odluke donositi kakve god hoćemo. Idimo se 
u nekim stvarima složiti, a za druge  se svađamo, možemo se i potući. Ali, ono što je biti 
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za čovjeka, pojedinca, karikiram, ja se nikada ne tučem, jer sam prejak. Zdravlje je vrlo 
složena i komplicirana stvar, pa počnimo makar i od liftova. Ispričavam se. 

  SANJA RADOLOVIĆ, SDP, ja  bih samo htjela reći, nemojte me krivo shvatiti, 
u oporbi  sam, pa nije da im držim lekciju, da ih branim. Vi se žalite konkretnom  da nama  
fali liječnika, a paralelno ide novi Zakon o zdravstvenoj  djelatnosti, tako zvana reforma u 
zdravstvu, kojim će biti narušen cijeli sustav od primarne zdravstvene zaštite, Mislim  da 
ćemo  svi ovdje biti zakinuti sami osobno, naša djeca, unuci i svi zajedno.  

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje na konstruktivnoj raspravi, zaključuje raspravu i 
daje na glasanje Prijedlog Odluke o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za 
zdravlje i socijalno blagostanje Istarske županije za 2018. godinu, te nakon glasanja 
utvrđuje da je Skupština većinom glasova «ZA», bez glasova «PROTIV»  2 
«SUZDRŽANA» glasa, donijela 

    O D L U K U 

o prihvaćanju Operativnog plana aktivnosti Plana za zdravlje i socijalno 
blagostanje Istarske županije za 2018. godinu  

 AD – 10 Prijedlog Odluke o prihvaćanju Novelacije vodoopskrbnog         
plana Istarske županije do 2030. godine 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan istarske županije Valter Flego. 

 Ovdje imamo predviđenu jednu kratku prezentaciju. 

  MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu kaže: 
zadovoljstvo mi je da možemo danas  vama prezentirati praktično Plan vodoopskrbe 
Istarske županije  do 2030. godine pod nazivom  Novelacija plana izrađenog od  strane 
Hidroprojekta, Hidro-experta d.o.o. , dvije tvrtke jedna iz Zagreba, jedna iz Rijeke, a po 
narudžbi Hrvatskih voda, 100 % financirano od samih Hrvatskih voda 958.000,00 kuna 
plus PDV  projekt. Istarska županija je sudjelovala u stručnim timovima, to ću prepustiti 
gospodinu Darku Dobroviću da par riječi kaže o tome. 

   Obzirom da je, dozvolite gospodine predsjedniče, - ovo meni zadnji praktično 
službeni izlazak pred vas vijećnike, jer sa 01.01.2018. godine idem u mirovinu ili u 
penziju, jedno ili drugo, prije penziju nego mirovinu, - da se zahvalim svima vama i onima 
koji su prije vas bili i onima koji su dali svoj veliki angažman u razvoju Županije, ima i 
vijećnika koji nisu živi, ima i jedan Župan koji nije živ, dali su mnogi ljudi veliki doprinos 
razvoju ove Županije. Hvala svima na suradnji i kolegama pročelnicima isto tako i  
podžupanima i Županu i uvjeren sam da ćemo surađivati u buduće kao privatne osobe, 
kao prijatelji i na dobrobit istarskih ljudi, svi i dalje dajemo u okviru svojih mogućnosti, 
svima vama želim puno uspjeha u budućem  političkom životu, vašim obiteljima puno 
zdravlja i sreće, dobre novogodišnje praznike. Posebno bih se želio  zahvaliti gospođi 
Vesni Ivančić, koja štiti leđa, ne samo Odjelu za poljoprivredu, nego je pravni stup ove 
Županije, od prvog dana smo zajedno od 1993. godine. Čini mi se da smo jedini u ovoj 
dvorani zajedno od prvog dana od 1993. godine. I zato Vesna posebno ti hvala. Želim 
svima vama mnogo uspjeha, hvala na suradnji i  neka vas Bog čuva. Hvala lipa. Molim 
da gospodin Dobrović uzme riječ. (Aplauz). 

  DARKO DOBROVIĆ, ja sam Darko Dobrović iz firme Hrvatske vode, inače 
voditelj Službe korištenja voda. 
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   Ne bih puno dužio, ukratko ću u dvije minute elaborirati. Sjećamo se 2012. 
godine velike suše , nedostatka vode, krizne situacije oko vodoopskrbe koju  smo na 
jedvite jadi uspjeli nekako izvući. Shodno tome u Hrvatskim vodama smo  shvatili da 
bismo trebali stvarno napraviti  jednu relaciju vodoopskrbnog plana Istarske županije, 
jedan kvalitetan materijal koji ćemo vam danas ukratko predstaviti. Prije nego što smo  
krenuli u samu  izradu Novelacije napravili smo i  dva koncepcijska rješenja povezivanja 
izvorišta na području Raše i povezivanju  svih izvorišta na području Mirne, u dolini Mirne,  
u smislu da se svi ti izvori mogu povezati i da gledamo na Istru kao jednu cjelinu, bez 
obzira što na području Istarske županije djeluju  tri vodovodna sustava, to najbolje zna 
Vodovod Buzet, Vodovod Labin i Vodovod Pula, ne gledajući koje je izvorište u 
ingerenciji kojeg vodovoda. Na osnovu toga raspisali smo natječaj. Gospodin Milan 
Antolović je sada iznio već Hidro projekt i Hidro-expert d.o.o. Rijeka su dobili taj posao, 
krenuli smo u vrijednost Hidro-experta u vrijednosti od 928.000,00 kuna  bez PDV-ea, 
financirali smo, trajalo je, radili smo to dugo, godinu i pol dana , ali smo uvažavali, održali 
smo niz sastanaka,  jako puno, ali smo od prvog dana uključili u taj projekt i ljude iz 
Istarske županije.  Ovim putem se zahvaljujem gospodinu Josipu Zidariću, gospodinu 
Milanu Antoloviću, vašim Upravnim odjelima, Upravnom odjelu za poljoprivredu, 
Upravnom odjelu za održivi razvoj i sve ostalo. I shodno tome smo htjeli da se ljudi 
uključe da se vidi da skupa  da mi ne bismo izostavili nešto iz tog materijala. Zato ću još  
samo naglasiti da su jedna podloga, osim ovih koncepcijskih rješenja i Master plan 
turizma Istarske županije do 2025. godine i sve ostale još činjenice smo  uspjeli ugraditi i 
sve opet, ali gledajući iz već usvojene to jest izrađene planove za navodnjavanje Istarske 
županije.  Shodno svem tome mi smo svoj posao završili, evo, sada je taj materijal gotov 
i htjeli bismo vam to prezentirati, zato ako mogu predlažem da  kolega Bariša Matković iz 
firme Hidro-expert d.o.o. Rijeka izvrši jednu kratku prezentaciju. 

  BARIŠA MATKOVIĆ, ja sam Bariša Matković iz Hidro-experta d.d.o.  Rijeka. 

  Radio sam  na  izradi  Novelacije vodoopskrbnog plana Istarske županije do 
2030. godine, prema projektnom zadatku koji je bio izvršiti novelaciju vodoopskrbnog 
plana Istarske županije, bio je planiran razvitak polazeći od postojećih sustava do 
2030.gopdine na području Istarske županije, da vidimo kako bi sustav, uredno 
funkcioniranje postojećih sustava, održivi razvoj vodoopskrbnih područja koja imamo 3 na 
području Istarske županije omogućila normalna vodoopskrba i opskrbljenih područja, plus 
dana imamo negdje preko 98/9 % opskrbljenosti stanovništva na podruju Županije, veća 
sigurnost rada postojećih sustava, definirati vodne resorte i njihovu zaštitu, izvršiti analizu 
gubitaka vode po vodoopskrbnim područjima. Ciljevi su nam također bili definirati potrebe 
za vodom po svim planskim razdobljima, kao postojeće stanje 2015. godine i 2030. 
godine  kao plansku godinu i unijeti sve rezultate koje smo dobili od Vodoopskrbnog 
plana u Prostorni plan Istarske županije te prostorne planove gradova i općina. 

  Mi smo u klopu novelacije plana analizirali postojeće stanje, analizu jediničnu 
potrošnje vode i procjene potreba voda po područjima, po gradovima i općinama, analizu 
postojećih potencijalnih vodnih resursa,    aspekte zaštite vodnih resursa, izvršili smo 
matematičko modeliranje vodoopskrbnog sustava, postojeće planirano stanje i dali smo 
plan razvitka vodoopskrbe sa prijedlogom faznosti izgradnje i procjenom troškova 
izgradnje. 

  Kao podloge smo koristili Prostorni plan Istarske županije, prostorne planove 
gradova i općina, vodoopskrbni plan Istarske županije, kao što je i kolega Dobrović i 
rekao idejna rješenja, sustav javne vodoopskrbe u dolini Raše, u Dolini Mirne, koristili 
smo i razvojne strategije Istarske županije, Master plan turizma, te ostalu kompletnu 
dokumentaciju iz vodovoda na podruju  Županije i Hrvatskih voda. 
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  Postojeće  stanje vodoopskrbe smo izradili dvije karte. Jednu u većoj mjeri 1: 
25000, gdje smo prikazali kompletan sustav i na karti 1:75000 smo dali samo glavne 
pravce vodoopskrbnog sustava na području Županije, te model postojećeg stanja. Tu 
vidimo na ovoj karti, imamo na području Istarske županije 3 vodovoda, Pula, Labin i 
Buzet. Šematski prikaz karta od 1:75000 na kojoj smo prikazali kompletan sustav. 
Analizu jedinične potrošnje smo dali u  2008. do 2014. godine tako da se vidi nekakav 
trend zahvaćenih isporučenih količina vode. Vidimo na ovome  desnome  dijagramu da 
zapravo imamo trend smanjenja potrošnje vode u Istarskoj županiji. U 2008. godini je bilo 
nešto oko 22 milijuna kubika, dok smo imali 2014. godine nešto malo više od 18,5 
milijuna kubika vode. Udjel isporučene količine vode je najveći u Vodovodu Buzet, negdje 
56 %, 35% Vodovod Pula i Vodovod Labin sa nekakvih sa nešto malo više od 8 % po 
cijeni isporučene vode na području Županije.    

  Tu imamo prikazanu tablicu sumarnu potrebe vode za 2015.godinu za 
postojeće stanje te 2030. godine planirano. Vidimo tu  da nam je ukupno sa nekakvim 
gubicima za 2015. godinu srednja zelena  potreba negdje oko 1,5 kubik vode u sekundi, 
dok sa gubicima za 2030. godinu će nam trebati negdje oko 2,00 kubika vode u sekundi. 
Ovdje smo uzeti kompletni potrošači, stanovništvo, turizam, poljoprivredne priključke koje 
imamo te količine koje danas zima Rizanski vodovod iz Vodovoda Buzet.  

  Tu smo prikazali kapacitet izvorište i potrebe za vodom,  da imamo za 
područje Pula. Ona uzima 20 % vode sa Gradola, imaju i 436 litara u sekundi iz Butonige. 

  Planirano stanje vodoopskrbe. Tu smo  prikazali kompletnu kartu, sada ne 
znam kako možemo tu kartu prikazati. Tu smo dali,  kompletno smo prikazali cjevovode i 
postojeće i planirano što je potrebno. Imamo tri nekakva vremenska slijeda. Jedan je 
kratkoročno ono što bi trebalo napraviti do 2021. godine, srednjoročno što je plansko 
razdoblje od 2021. do 2030. godine i dugoročno ono što bi trebalo raditi nakon 2030. 
godine. Bitno je i ovaj dugoročni plan zapravo da uđe u prostorne planove i da se ostave 
koridori i sve skupa i  mogućnosti bilo kakve potrebne nekakve intervencije   da se može 
brzo reagirati i ako su  svi ti naši cjevovodi, objekti, uneseni u prostorne planove i onda 
se mogu dobiti vrlo brzo dozvole i početi gradnju. 

  Planirano stanje vodoopskrbe je bilo međusobno povezati izvorišta u dolini 
rijeke Mirne kako bi se povećala sigurnost vodoopskrbe. Tu imamo koncesijsko rješenje 
koje je integriran u ovaj vodoopskrbni plan. Također je napravljeno koncesijsko rješenje 
za preuzimane vode sa izvorišta u dolini Raše. To je također integrirano s tim da bi se 
izvor Sveti Jakov trebao što prije povezati u vodoopskrbni sustav, tako da jedan dio vode 
dobiva Vodovod Labin, a  dio vode Vodovod Pula. Znači, intenzivirati hidrološke istražne 
radove na lokacijama izvorišta planiranih zaključenje za vodoopskrbu. Kao što sam rekao 
za izvorišta Sveti Anton, Golubani tu bi trebalo intenzivirati hidrološke istražne radove. 
Neki radovi su već vršeni i ove godine od strane Hrvatskih voda, povezati pojedine 
vodoopskrbne sustave između nekih spojiva i objekata. Tu se vodilo računa da se 
vodovodi koji su danas razdvojeni, na primjer Pula i Labin, da se povežu, tako je moguće 
u bilo kakvim interventnim situacijama izdvojiti iz Vodovoda Labin određene količine 
proslijediti prema Puli ili Buzetu ili obratno u drugome smjeru. Spojevi Sveti Ivan, Bulaž, 
cjevovod za prihranu akumulacije Butoniga, dionice Butoniga - Most i Most - Gradole, 
povezivanja Labina sa Pulom i Butoniškim cjevovodom Rakonek – Prnjani te Prnjani-
Kanfanar, povezivanje Istarskog vodovoda Buzet sa Labinom, cjevovodom Boljunsko 
polje Šušnjevica, dodatni spoj Butonišog sustava sa sustavom Gradole, cjevovod 
Vodnjan – Gornja i povezivanja izvorišta u dolini Raše sa općinama Pićan i Kršan te 
transport vode od izvora Kožljak prema Labinu. Tu bi još trebali povećati kapacitet  
prerade na uređaju Butoniga za dodatnih 1000 vode u sekundi, izraditi uređaj za 
kondicioniranje vode na području Labina. Tu imamo u planu dvije zapravo lokacije. Jedna 
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lokacija je dolje pored izvora samog izvora Pontegaja, a druga lokacija predviđena je 
gore pored vodospreme Zrenj, povećati kapacitet uređaja  Rakonek, jer ovo što sam 
malo prije rekao povezivanje izvorišta Sveti Anton u sustav će se dobiti nove količine 
vode prema Rakoneku i tu bi trebao povećati kapacitet da može primiti te količine vode, 
izgraditi sustav centralnog  prikupljanja i pročišćavanje vode Pulskih bunara. Znači, 
dopunu plana preporučuje se dodati za akumulaciju Benčići uz ostale namjene i namjenu 
za vodoopskrbu. 

 Procjena troškova izgradnje. Njih smo podijelili na  kratkoročne do 2021. godine, 
srednjoročne od 2021-do 2030. godine i dugoročne nakon 2030. godine. I ovo su 
nekakve naše procjene projektantske ukoliko bi se gradilo kompletno. Znači, kratkoročno 
je ukupno nekih 365.000.000,00 kuna, srednjoročno oko 353.000.000,00 kuna i 
dugoročno je negdje oko 430.000.000,00 kuna. Ukupno je za područje kada bi se to 
izgradilo negdje oko 1.150.000.000,00 kuna.  

  Prijedlog je daljnje naše aktivnosti upravo usvajanje ovog vodoopskrbnog 
plana. Stručno povjerenstvo je i dalje od strane županije. Ovaj vodoopskrbni plan nakon 
toga bi trebalo implementirati u sve prostorne planove gradova i Županije i intenzivirati 
hidro istražne radove na lokacijama izvorišta, kao što sam  već rekao, to je započeto od 
strane Hrvatskih voda na pojedinim izvorištima u dolini Raše. 

  Potrebno je još uspostaviti monitoring praćenja izdašnosti svih zahvaćenih 
planiranih izvorišta. To danas nemamo za sva izvorišta, pa tako za neka izvorišta imamo 
prijepor u podacima, nastaju redovita ispitivanja kada počinje voda iz  svih izvorišta na 
važećim standardnim metodama, povezati pojedine vodoopskrbne sustave izvjesnim 
potrebnim spojevima o čemu sam prije rekao i ukazuje se potreba rekonstrukcije 
pojedinih vodoopskrbnih cjevovoda u cilju osiguranja sigurnosti vodoopskrbe. Sa tim se 
već započelo sa cjevovodom prema Gradolama. 

  Potrebno je također novelirati pojedina postojeća interna rješenja vodoopreme 
gradova i općina i nakon toga  kada se sve to usvoji i kada se bude išlo sa realizacijom 
projekta onda izraditi glavne izvedbene projekte za ove objekte koji su predviđeni 
prostornim planom.  

  PREDSJEDNIK, zahvaljuje se Bariši Matkoviću na izlaganju. Otvara raspravu 
za klubove vijećnika i daje riječ  Sadri Radolović SDP 

  SANJA RADOLOVIĆ, SDP  kaže da je  na sjednici nadležnog odbora od 
pročelnik Milana Antolovića dobila detaljno obrazložene i misi da je ovo jako pohvalno. 
Jedino što me iskreno brine ovo je poprilično basnoslovna brojka od  milijarde i 100 
tisuća kuna. I ono što bih možda malo više voljela da obrazloži jesu izvori financiranja i 
sama financijska konstrukcija ove  novelacije. I druga stvar, kao što je pročelnik Milan 
Antolović predložio nama na sjednici Odbora mislim da smo usvojili dobru praksu 
terenske nastave, predložio je da svi odemo pogledati Butonigu. Moram priznati da 
poprilično malo znam kao nova vijećnica o tom  sustavu, pa evo to je prijedlog koji 
predlažem da možda  usvoji. 

  PREDSJEDNIK, što se tiče posjete Butonige prihvaćam prijedlog. Imati će se 
dosta toga za obići. Utvrđuje da se više nitko ne javlja za riječ, dajem riječ pročelniku 
Milanu Antoloviću. 

  MILAN ANTOLOVIĆ, zadovoljstvo mi je da je vijećnica Radolović rekla ovo 
što smo   predložili na Odboru  da se posjeti centralni objekt koji drži stabilnost istarske 
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vodoopskrbe, bez obzira kakve su nedaće, ali čini mi se  da je Butoniga kao sustav od  
2012. godine spasila istarsku vodoopskrbu od redukcija. 

  Što se tiče osiguranja sred stava  ja ću ponoviti otprilike što sam rekao i na 
sjednici Odbora. Ukoliko  se prihvati ovaj Plan, on je zapravo osnova i  temelj za izradu 
novih idejnih i izvedbenih rješenja u vodoopskrbi na način da se kroz građevinske 
dozvole mogu kandidirati projekti na financiranje uz sve mjere koje su namijenjene te 
vrste putem Agencije za plaćanje u poljoprivrednom razvoju putem nadležnog 
Ministarstva u ovom slučaju je Ministarstvo zaštite okoliša i energetike i putem Hrvatskih 
voda. Ono što ne budem eventualno rekao  moći će me nadopuniti gospodin Dobrović 
koji je inače djelatnik Hrvatskih voda i  jako dobro prati problematiku kako izrade 
projekata, ali i financiranje projekata. Ukoliko gledamo period do 2030. godine, to je punih 
13 godina, to je jedno razumno razdoblje gdje se bez većih problema mogu osigurati 
sredstva za realizaciju predviđenih projekata ovim planom do 2030. godine zato što, ako 
gledamo period unazad što smo mi uložili u vodoopskrbu onda smo mi  zadnjih 20 godina 
uložili preko milijardu kuna upravo u sigurnost vodoopskrbe Istarske županije. Ja ću 
spomenuti samo Butoniga je koštala kao sustav 880.000,000,00 kuna, gdje su sva 
sredstva osigurana, plaćena,  vraćena ono što je trebalo vratiti i bez ikakvih problema. A 
tek koliko su još vodovod Labin, posebno Vodovod Pula, posebno i Istarski vodovod 
Buzet, posebno uložili u razvoj vodoopskrbe, tako da nije problem novaca, novaca je bilo 
i bit će, samo treba raditi dobre projekte koji su održivi i koji se mogu onda kroz 
realizaciju i financirati iz vlastite djelatnosti. Dakle, ja bih rekao, hrabro treba ići u ove 
projekte.    

  PREDSJEDNIK , zahvaljuje  pročelniku Milanu Antoloviću i daje riječ 
gospodinu Darku Dobroviću. 

  DARKO DOBROVIĆ. kaže da Hrvatske vode inače prate svu vodoopskrbu i 
sve što je gospodin Milan Antolović govorio od izgradnje Butonige i sve gdje su Hrvatske 
vode u velikoj mjeri to financirale. Samo to bih htio reći. Problem ove glavne vodoopskrbe 
znači nove količine vode. Istra nije bogata vodom. Da nema Botonige Istra bi bila žedna. 
Upravo tome bih htio  reći da smo mi započeli i napravili smo vodo istražne radove na 
izvoru Sveti Anton, da smo napravili već 5 i pol kilometara cjevovoda fi 600 Svetog 
Antona do izvora Mutvica 5 i pol kilometra i on nam je gotov. Mi sada radimo projekt koji 
ide na lokacijsku dozvolu, nakon toga idemo na glavni projekt da i taj izvor ubacimo u 
pogon. S tim samim izvorom dobivamo novih 250 litara vode minimum, kada bi se, ne 
smijem ovdje reći, ali kada bi se gradila TE 3 slučajno ili nešto, mi bismo osigurali 
dovoljne količine vode da bi vode ostalo još ljetnim mjesecima da možemo  dati prema 
Puli. To je bitno. Ovim planom smo samo napravili koridore i povezivanja ako bi se ne daj 
Bože  desio neki akcident na nekom izvoru da voda nije za piće da u kontra smjeru 
možemo  dati vodu u drugom smjeru. 

  Financiranje će ići i  daje preko Hrvatskih voda ili preko Ministarstva zaštite ili 
ruralnog  razvoja, ali sve većinom preko EU fondovima. Međutim, velike količine novaca 
se mogu povući samo  treba biti spreman. Moje je mišljenje osobno kao voditelj Službe 
korištenja voda da je ovaj plan dobar i da po njemu treba dalje raditi, a mi smo već 
pokrenuli određene projekte. Dalje još jedan podatak, radimo vodo istražne radove na 
izvorištu Blaz. Radimo vodo istražne radove i probne bušotine na izvorištu iza aerodroma 
Pula, a pronašli smo već dosta velike količine vode, a uz malo sreće moglo bi se desiti  
da čak Pula dobije novo izvorište u zaleđu aerodroma od kuda bi se voda mogla 
transportirati puno bliže nego iz doline Raše gdje je  velika cijena prepumpavanja i  
dizanja na kotu kod Barbana koja ide slobodnim padom. 
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  I još usput još malo samo ukratko. Puno smo toga izradili u zadnjih 3 godine 
smo glavni cjevovod, koji je osnovni za Pulu, glavni je pravac iz Rakoneka prema Pulu, 
mi smo u zadnje dvije tri godine, napamet govorim, 40-tak milijuna kuna već dali. Mi smo 
sada već skoro blizu Marčane, gdje smo glavni cjevovod kompletno promijenili, koji je bio 
izgrađen 1965. godine. I mnogi drugi cjevovodi na području Istre,  da ne kažem da smo u 
periodu 2007.do 2015. godine da smo područje od Rovinja, od Bagornje do Pule 
promijenili 27 kilometara glavnog cjevovoda gdje su Hrvatske vode sufinancirale kako 
koje godine između 60 i 80 %.  

   PREDSJEDNIK, zahvaljuje se  i misli da je dovoljno rečeno za ovu točku 
dnevnog reda, jako su iscrpni pokazatelji i da su veliki šoldi koje mi dajemo i na kraju 
nam se  vraćaju, kao što sam prije rekao. A koliko vidim bila bi dovoljna jedna godina da 
nam ostanu ono što dajemo pa bio cijeli projekt napravili. Toliko o novcu, ali vjeruje da će 
novca biti kao i do sada i da ćemo uspjeti to odraditi i dalje te projekte  i  želim se samo 
zahvaliti svima koji su sudjelovali u ovim procesima i koji će i dalje u tome sudjelovati. 

            Zaključujem raspravu i daje točku Ad -10 Prijedlog Odluke o prihvaćanju 
Novelacije vodoopskrbnog plana Istarske županije do 2030. godine na glasanje, te nakon 
glasanja utvrđuje da je Skupština jednoglasno donijela 

     O D L U K U 

o prihvaćanju Novelacije vodoopskrbno plana Istarske županije do 2030. godine 

 Predlaže da se  točke 11. i 12. povezu, da se vodi zajednička rasprava, a odvojeno 
glasa, čime se Skupština suglasila. 

 AD – 11 Prijedlog I. izmjena i dopuna Srednjoročnog plana davanja  koncesija 
na pomorskom dobru na području Istarske županije za razdoblje 2017.-2019. 

 AD – 12 Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na  
      području Istarske županije za 2018. godinu 

  Predlagatelj za ove    dvije točke dnevnog reda je Župan IŽ Valter Flego. 

  Skupština je  bez uvodnog obrazloženja i rasprave većinom glasova «A», bez 
glasova «PROTIV» i 2 «SUZRŽANA» glasa donijela pod   AD- 11  

      I. IZMJENE I DOPUNE 

Srednjoročnog plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 
županije za razdoblje 2017.-2019. 

  AD - 12 

      P L A N  

davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske županije za 2018. 
godinu 

 AD – 13 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na 
potpisivanje Ugovora o izvođenju građevinskih radova na izradi i montaži 
pontonskog gata u luci  Bunarina 
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  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego. 

  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave jednoglasno donijela 

     Z A K L J U Č A K 

o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Pula na potpisivanje Ugovora o izvođenju 
građevinskih radova na izradi i montaži pontonskog gata u luci Bunarina 

 AD - 14. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na prijedlog Odluke  
       o proširenju djelatnosti Srednje škole Buzet 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 

  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave jednoglasno donijela 

     O D L U K U 

o davanju suglasnosti na prijedlog Odluku o proširenju djelatnosti Srednje škole 
Buzet 

 AD -15. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti na Odluku upravnog vijeća 
Istarskih domova zdravlja o odabiru najpovoljnije ponude za nabavu radova 
izgradnje nove ambulante u Vodnjanu 

Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 

  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave i većinom glasova «ZA», 
bez glasova «PROTIV» i bez «SUZDRŽANIH glasova, donijela  

     O D L U K U 

o davanju suglasnosti na Odluku upravnog vijeća Istarskih domova zdravlja o 
odabiru najpovoljnije ponude za nabavu radova izgradnje nove ambulante u  
Vodnjanu 

 AD - 16. Prijedlog Odluke o imenovanju Stručnog povjerenstva za  koncesije na 
pomorskom dobru za gospodarsko korištenje morskih površina na području 
Savudrijske vale i Raškoga zaljeva 

 Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 

  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave i većinom glasova «ZA», 
bez glasova «PROTIV» i 3 «SUZDRŽANA» glasa, donijela  

      O D L U K U 

o imenovanju Stručnog povjerenstva za  koncesije na pomorskom dobru za 
gospodarsko korištenje  morskih površina na području Savudrijske vale i Raškoga   
zaljeva 
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AD – 17 Prijedlog Odluke o imenovanju Stručnog povjerenstva za  
  koncesije na pomorskom dobru za gospodarsko      
korištenje plaže na k.č. 2067/2 k.o. Rovinj-Valdaliso 

  Predlagatelj za ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter 
Flego. 

  Skupština je bez uvodnog obrazloženja i  rasprave jednoglasno donijela 

     O D L U K U 

o imenovanju Stručnog povjerenstva za  koncesije na pomorskom dobru za 
gospodarsko korištenje plaže na k.č. 2067/2 k.o. Rovinj-Valdaliso 

AD – 18 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju smjernica za   
 unaprjeđenje cestovnih biciklističkih prometnica u Istri 

 Predlagatelj za  ovu točku dnevnog reda je Župan Istarske županije Valter Flego. 
  Za ovu točku dnevnog  reda je predviđena prezentacija, pa PREDSJEDNIK moli 
onog koji prezentira da stvarno se drži vremena,  jer uporno pokušava svima objasniti da 
imamo 8 minuta predviđenu za prezentaciju, a ne 80 minuta. 
 Uvodno izlaganje će dati Nada Prodan Mraković i Martin Čotar, u ime  IRTA-e. 
 
 NADA PRODAN, pročelnica Upravnog odjela za turizam IŽ, biti ću najkraća što 
mogu. Upravo na inicijativu Istarske županije, Upravnog odjela za turizam, kao jednog 
važnog dionika  razvoju ciklo turizma Istre inicirali smo izradu ovim Smjernica  za 
unapređenje razvoja cestovnog  biciklizma. Zašto, upravo zato što znate i poznato vam je da 
je Istra daleko odmakla sa ciklo turizmom, sa razvojem  ciklo turizma i da je to bio definirao i 
prošli Master plan turizma Istre,  da to kaže  i ovaj Master plan aktualni i Strategija razvoja 
ciklo turizma u Republici Hrvatskoj. I upravo kako bismo na onom segmentu  koji je ustvari 
ostao najlošije karika ustvari, a stoga što je najzahtjevniji financijski najteži, najkompliciraniji, 
upravo stoga smo htjeli predstaviti  Smjernice, postaviti jednu polaznu točku, vidjeti  kako u 
narednom razdoblju i naravno istaknuti značaj sudjelovanja sudionika, dakle, to će  vam 
izrađivači reći, jer smo kontaktirali sve jedinice lokalne samouprave da vidimo tko i kako one 
planiraju o tom pitanju i kako bi se što kvalitetnije koordinirali u  daljnjem razvoju. 
 Prepuštam Martinu Čotaru koji je zajedno sa Paliskom izrađivač ovih Smjernica, 
Istarska razvojna turistička agencija.    
 
 MARTIN ČOTAR, ja ću u najkraćim crtama opisati ovaj dokument da vidimo o čemu 
je tu riječ i koja je njegova konačna namjena. Imali smo dosta pozitivne kritike i komplimente 
na sjednici nadležnog Odbora, tako da se nadam  da ćete se i  vi nekako pozitivno očitovati 
oko toga. 
 
 Samo dvije, tri kratke riječi  vezano za ciklo turizam u Istri koji je preteča ovom 
dokumentu. Ono što je bitno oko ciklo turizma to je  jedna vrlo kompletna pojava za razliku 
od trčanja ili slobodnog penjanja s obzirom da  tu uključuje  prometnicu, infrastrukturu, 
probleme, zakonodavstvo, kartografiju, rekreaciju, sport i sve ostalo. Naravno, najvažnija 
komponenta u cijeloj toj priči su staze, odnosno biciklističke staze, biciklističke rute, koridori, 
kojima se biciklisti kreću. 
  Ono kako to trenutačno u Istri izgleda je po brojkama. Imamo 124 staze, međutim, 
većina tih staza je ono što riječ kaže staze koje se pretežno kreću makadamima, šumski 
područjima, podlogama koje nisu  cestovne. Kada gledate tih 124  na nekakvih 30 staza ide 
isključivo po cesti, cestovne, ostalo su terenske. I time smo riješili jedan veliki dio turista, 
odnosno ciklo turista koji dolaze u Istru. Međutim, ostaje nam  jedan drugi dio, to je onaj 
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transportni dio u lokalnoj zajednici unutar gradova, između  gradova,  duž  cesta i slično, i to 
su asfaltirani koridori gdje se biciklisti voze i za koje je preporučljivo da budu izvan ili odvojeni 
od prometa. 
 Ovo je prikaz kako to izgleda u Istri. Zeleno su lagane staze za obitelji i rekreativce, 
žute srednje teške, crveno teške. To se vidi da prate nekim dijelom  konfiguraciju terena, 
tako da možemo reći da je Istra dobro pokrivena 
 Kako to otprilike  izgleda na nivou Hrvatske, pa zatim Istre, vidite  stravično na 
dobrom prikazu, to je strava, nije strašna, ali je jedan servis, gdje se kao na facebooku 
biciklisti ili trkači u ovom slučaju biciklisti logiraju i njihovi treninzi vožnje se prikazuju ovisno o 
tome gdje se voze. Što  se više voze tamo je vodeće svjetlo Pogledam li Istru vidjet ćemo   
da je dosta jak sjeverozapadni dio i središnji do neke mjere, međutim, dominira obala koja je 
ujedno i zbog tog automobilskog prometa najkritičnija, odnosno najveći problem. U tu priču 
se uklapa još jedan spoj, odnosno komponenta, to su evrovele. Evrovelu su od Europske 
zajednice definirane biciklističke transferzale, koje  idu duž cijelog kontinenta i u  ovom 
slučaju dvije rute, osim mediteranske, koja  praktički ide od Španjolske do Grčke i 
alternativna  ruta koja ide od Baltičkog mora dolje praktički do Pule, osim  C devetka,  su 
dvije velerute koje idu. Problem tih velerute što su one  definiraju uglavnom u obalnom 
pojasu gdje imaj najviše prometa. To je do sada bio problem. Mi smo ovim rješenjem 
pokušali taj problem pretvoriti na neki način u naš prednost, a to je da te eurovele rute koje 
jako dobro prolaze u ministarstvima i na Europskim fondovima da ih stavimo na koridore gdje 
ima najviše biciklista i da tim novcima, vanjskim izvorima sredstava, kao i prije za ove vodne  
probleme, pokušamo riješiti mimo naših vlastitih novaca koji su uvijek ograničena sredstva. 
Ovako izgledaju te prometnice kad gledamo vizualno. Jedna slika tisuću riječi, pa da skratim 
izlaganje. Ili ovako izgleda kada je takav jedan koridor na Krku, ako je netko od nas prolazio 
pa je vidio, koji je tamo možda nezgodan zato što je dosta dislociran od obale jednim dijelom 
i sve se više mogu se tamo nekako koncentrirano događa, ali kažem da otprilike vidimo kako 
to izgleda. Mi smo tragom toga odlučili napraviti jedan dokument koji ne bi bio obvezujući, on 
bi bio nekakva smjernica, sugestija, kako da sve institucije, svi dionici, svi partneri, znaju u 
koje smjeru rade. Znači, ako u luci ima plan asfaltirati ili  sanirati kolnik, ako ima 4 solucije 
gdje da bira da izvrši te radove, moći će izabrati jednu od tih 4 koje  automatski pokriva 
bicikliste ili Hrvatske ceste ili bilo koji županijski ili lokalni nivo. 
 Neću ići u detalje, samo ću ove glavne cjeline vam proći, onda ako ima slobodno 
poslije pitanje možemo odgovoriti na sve nejasnoće. 
 Dokument je podijeljen, hajmo reći, na 5 cjelina, odnosno 4 cjeline vezane za 
prometni dio , statistiku i neke naše smjernice. U prvom dijelu su definirane kritične dionice, 
odnosno tu smo pokušali dati kratko rješenje biciklista na  cestama. Znate i sami bio je jedan 
nesretan slučaj u Medulinu, čini mi se prije godinu dana, ono što sam iz medija pratio, to je 
bila jedna   Austrijanka koja je stradala kod Tara. To je problematični dio . Kod Tara na 
primjer jedna kratka dionica od Poreča do Tara, i alternativu za tu dionicu, evo, tu su 
označene te dionice, crveno, recimo, su kritične, a zeleno su dionice kuda sugeriramo 
biciklistima da idu. Ovo je tek nekakva smjernica na temelju koje bi se napravile table, to ide 
u kasnije radove, informativne table, letci hotelskim kućama, kampovima, kroz turističke 
zajednice, kroz brošure, karte, web stranice itd. Ovdje imamo koncept da imamo definirane 
kritične dionice  kuda bi  trebalo te bicikliste izvesti van. Ovdje je, recimo, takav primjer, 
upravo ove dionice Poreč – Tar ili obrnuto Tar – Poreč, crveno je problematično, zeleno je 
alternativa. I tako su navedene sve te dionice koje su problematične.  
 Ovo je kratkoročno rješenje problema koje se u dokumentu predstavlja. Znači, to je 
prvi uvodni dio. 
 Slijedeće je poglavlje koje smo išli raditi. Znači, da smo pokušali definirati dionice 
cesta kojima je potrebna rekonstrukcija ili sanacija, da li  treba zakrpati, da li treba zamijeniti 
kolotrag, odnosno dio kuda idu kotači, odvaljen je rub kolnika  ili treba kompletne dionice 
sanirati. I tu smo prikazali u te dvije skupine te dionice. Naravno, tih dionica ia puno više, nije 
samo to problem, ali dionica Motovun- Mirna je problem,  tamo idu biciklisti, motoristi, auti,  
busevi i tamo je definitivno probl4m, sanirana su ova dva dijela, gornji i središnji dio oko 
Motovuna i sada je u planu još ovaj donji dio. Ide dionica Tićan-Višnjan. Djelomično je 
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sanirana. To je otprilike kako to izgleda. I tu smo dionice isto tako prikazali koja dionica gdje 
je, što je i grafički prikazali tako da nema dileme, da ne može reći da nije znao.  
 Nakon toga, ono što sam govorio na početku, imamo evrovele koridore. To su koridori 
koji tim ciklo turistima koji putuju na duga putovanja, krene negdje u Fraknfurtu i hoće završiti 
u Ateni, on ide po tom koridoru , Savska ruta, Dravska ruta i slično. Ti bi koridori trebali ići po 
ne prometnim cestama ili  cestama gdje će se napraviti za bicikliste izdvojena traka. Svima 
su puna usta tih evrovelih koridora i  s obzirom, iako je nama to u Istri mali udio gostiju, neću 
reći neznačajan, ali u srednjoročnom razdoblju, pet, šest, sedam godina nije toliko značajan, 
međutim namjera nam je da definiramo koridore koji bi išli po Istri, po prometnici najbliže 
moru, a to je glavna prometnica, u ovom slučaju, državna cesta koja ide uz more gdje nitko 
normalan ne bi uputio biciklistu. Međutim,  mi smo to definirali koridor na taj način da putem 
toga Hrvatskih cesta i vanjskih izvora sredstava pokušamo čim prije izvršiti, hajmo tako reći, 
pritisak uvjetno rečeno, da te koridore naprave uz cestu i za bicikliste, Hrvatske ceste  već 
imaju planiran koridor od Pule do Bala, čini mi se do Sošići, tako da je to slično, kao što je 
napravio gore Novigrad - Umag. Kada smo već kod tog poglavlja da ne širim priču odvojeno, 
ovdje imate taj koridor koji je plavkast, ne znam da li se ovdje vidi, koji malo više ide u 
unutrašnjost, odnosno roza koji ide po glavnoj cesti, međutim da bismo riješili  taj problem, 
dok se ne naprave koridori i da bismo omogućili hotelijerima i turističkim zajednicama da 
bicikliste maknu s ceste sada neposredno napravili smo alternativne koridore, a to jer ova 
plava ruta, koja praktički ide po finim makadamima koje imate. Ako ste ikada bili dolje u 
Paludu ili između Bala i Barbarige ili Parenzanom,  shvatili ste  da ima puno makadama koji 
su odlične podloge i te bicikliste smo službeno sada omogućili da ih se tamo usmjeri, tako da 
imamo  cestovne alternative koje su u unutrašnjost i uz obalu i uz to smo napravili 
makadamske alternative. Tu ima još nekih detalja koji bi se mogli iznijeti, ali neću sada dužiti 
da vas ne opterećujem, jer smo vremenski ograničeni. I ono što smo napravili, znači, da smo 
napravili spoj prema Rijeci, odnosno prema Matuljima, jedan makadamski put preko Ćićarije, 
a drugi je glavi koridor uz obalu koji ide praktički  do Opatije i dalje, odnosno do dalje, a to nje 
više u našoj ingerenciji  formalno, ali se povezujemo. To su glavi koridori.  
 I sada je bilo ina sjednici nadležnog Odbora jedno pitanje zašto se neke dionice, neki 
gradovi nisu spojili na evrovelu, odnosno zašto evrovele ne ide kroz njih. Inicijalni prijedlog  
evrovela koji smo mi dobili na stol i od strane Ministarstva, odnos jedne   Udruge koja se time 
bavi,  trebalo je taj koridor provesti kroz kampove, kroz turistička naselja, kroz centre 
gradova. Ako zamislimo da se to dešava kroz peti, šesti mjeseca, kroz sezonu to je naprosto 
nemoguća misija, čak hotelijeri to ne dozvoljavaju. Tako da smo mi evrovelo ubacili na 
glavnu državnu  cestu, a nakon toga smo definirali koridore koji bi  trebali te glavne evrovele 
koridore, odnosno prometnice za bicikliste povezati sa pojedinim  gradovima, jedinicama 
lokalne samouprave i tu smo definirali , ruku na srce, ovo bi trebalo još podebljati, onda sada 
vidimo te kapilarne nivoe, onda zalazimo u ingerenciju turističkih zajednica, lokalnih općina, 
gradova, onda bi bilo možda malo preveć tendenciozno. Uglavnom mi smo  dali te neke 
poveznice, dosta je kompleksan problem, recimo, Pule koja treba sve moguće poveznice, 
tako da Pula je u principu sve isprekrižana sa Premanturom, Medulinom, centru itd., ali 
kažem ima smisla, ali eto. U kontaktu smo s MUPOM koji je dao odobrenje, odnosno 
suglasnost na taj dokument i istaknuo jedan detalj, a to je da infrastruktura je 
nezadovoljavajuća u ovom trenutku, što bi trebalo riješiti ovaj dokument. Međutim, ovdje 
imamo prikazanu njihovu statistiku, ako ste gledali dokument,  vidjeli biste   sasvim  jasno 
gdje su problemi, gdje je najviše str davanja biciklista, to je uz obalu, i to je upravo taj dio koji 
nastojimo tom cestom, odnosno ovim dokumentom to riješiti. I imate i statistiku i to je sve 
napravljeno i provede no podacima koje smo  dobili. 
 U zadnjem dijelu smo si dozvolili malo kreative gdje smo dali neke sugestije za daljnji 
razvoj ciklo turizma i još nekih povezanih dijelova od signalizacije, kulture  građana, o 
senzibiliziranost naših građana prema biciklistima i biciklista prema prometu koji su šlampavi. 
Neki detalji vezani za vodene tokove i slično. Znači, namjere da se očuva istarski milje, 
odnosno žele više onakvim kakvim jest sa čim manjim intervencija. Ako bude imali strpljenja 
pročitajte dvije, ri stranice, sigurno neće biti toliko loše. 
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 Ono što na kraju je bitno napomenuti prije nego što završi, u izradi tog dokumenta 
ugradili smo naše stvarno dugogodišnje iskustvo. Kontaktirali smo lokalne turističke 
zajednice,  čak i koliko sam i sam informira bio, Župan je informirao gradonačelnike i 
načelnike oko toga. S nekim smo jedinicama lokalne samouprave, odnosno turističkim 
zajednicama imali i izmjeni inicijalnog prijedloga, pogotovo oko Novigrada i Umaga, tako da 
je informirana javnost, odnosno partneri i jedinice lokalne samouprave jesu. Suradnja sa 
Odjelom za turizam, naravno,  naše je neprestano i vrlo kvalitetno odrađeno, iako je ITA kao 
izrađivač, tako da možemo reći praktički da su svi nivoi djelovali, dobili priliku da kažu što 
misle i ja se nadam a ovaj dokument stvarno kao neka benevolentna sugestija, smjernica, da 
i vas zadovoljava vaše viđenja i to je samo podloga da možemo za godinu, dvije da 
ažuriramo, dopunimo, korigiramo, ako itko smatra da ima s nečim bitnim, naravno, tu smo mi, 
jer ovo nije u uklesanom kamenu, i to se da riješiti. Toliko s moje strane, neću više duljiti, ako 
imate pitanja izvolite. 
  
 PREDSJEDNIK, zahvaljuje se pročelnici Nadi Prodan Mraković i Martinu Čotaru na 
prezentaciji. Često smo razgovarali o biciklizmu itd. Mislim da je ovo jedna dobra podloga, 
ovo  su smjernice, ali mislim da je dobro da naša Skupština prihvati te Smjernice kako bi ipak 
oni koji  budu išli dalje imali nekakvu bazu za daljnji razvoj ove važne djelatnosti . 
 Otvaram raspravu za koju se javio gospodin Damir Grunbaum, gospođa 
 Divna Radolović Rosanda, Tedi Chiavalon, Marino Baldini 
 
 DAMIR GRÜNBAUM, Živi zid, ovo je odlično. Znamo da je biciklizam jako popularan 
u Istri. Istra je poznata po tome. Međutim, znamo da u turističkim vijećima većinu imaju 
turističke tvrtke, one koje će se financijski najviše koristiti, da li će se u financiranje one 
uključiti. 
 Iskoristio bih priliku da svima vama čestitam u ime Kluba Živog zida Čestit Božić. 
Zahvaljujem  vam se na suradnji i na strpljenju koje ste imali s nama koji smo novi u ovoj 
Skupštini. Želim  vam ugodne praznike.   
 
 PREDSJEDNIK, hvala lijepa, biti će još prilike za čestitati, ja ću na kraju dati svakom 
klubu vijećnika mogućnost ako želi nešto reći na kraju godine. 
 
 DIVNA RADOLOVIĆ ROSANDA, Most NL ,vjerojatno mi je promaknulo, samo da mi 
pojasnite dionicu Pula- Premantura, jer je ona je inače  vrlo opasna dionica, svake godine 
najmanje jedan biciklista pogine. 
 
 TEDI CHIAVALON, kaže da bi se u ime Kluba IDS-HNS-ISU-HSLS-ZELENI, htio se 
prvenstveno zahvaliti  Upravnom odjelu za turizam, ali i vrijednim dečkima Martinu, Alenu, 
što su izradili jedan ovako cjeloviti dokument. Mislim da nakon što slušamo u ovoj Skupštini, 
ali i u javnosti o tome koliko je u Istri  biciklizam zaista bitan, koliko je poveznica biciklizma tu, 
koliko on utječe na razvoj cjelogodišnjeg turizma, što smo dobili jedan takav stručan materijal, 
jednu stručnu podlogu, jedan takav kvalitetan dokument koji će nam svakako trebati u  
razvoju ciklo turizma na jednu veću razinu. Mislim da nakon ovoga su vaši budući suradnici, 
jedinice lokalne samouprave vezani za prostorne planove, ali prvenstveno ŽUC i Hrvatske 
ceste, koje nekada  sa vrlo malim djelom u financiranju mogu pripomoći da se  ovakvi planovi 
dođu do realizacije. Mislim da u principu trebamo proraditi svi skupa na savjesti ljudi, onih 
koji projektiraju, oni koji rade, jer svjesni smo i  mi  činjenice koliko tih biciklista ima na cesti, 
ne samo po onim makadamskim putevima, nego zaista sve više profesionalnih timova i 
svjetskih biciklističkih klasa redovito je u Istri, troše velike  budžete ovdje, a  može to biti i 
puno više kada bi infrastruktura bila na jednoj  boljoj razini. Zato još jedanput hvala na svemu 
ovome što raditi za auzor ne samo za biciklizam, nego i 100 milja Istre i sve ono što kao 
ekipa radite u vašem Upravnom odjelu.  
 
 MARINO BALDINI, SDP, ja ću malo  skratiti, možda malo povezati sa nekom  ranijom 
točkom, ali vrlo kratko, a ima veze s jednim mojim prvim pitanjem koji sam  postavio kao 
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vijećnik i naravno s temom koju imamom sada ovdje, točkom dnevnog reda. Ja sam zapravo 
dobio odgovor na neki način na svoje prvo  vijećničko pitanje, kako se ozbiljno planira o 
dugoročnoj regulaciji prometa, na primjer  ako ćemo se vratiti na prethodnu točku, na 
nivelaciju odnosno na planiranje vodnih resursa, retencije, do 2030, ali u jednom dijelu, ja 
sam  pratio i nakon 2030. godine, sam razmišljao, to je za svaku pohvalu, kao što je niz 
drugih elemenata i kao jedan radni vijek koji nije utrošen uzalud, a to je naš dragi pročelnik, 
gospodin Milan Antolović, koji je uvijek pokazivao širinu prema svim, bez obzira na političke 
opcije, spol i sve ostalo, i puno je toga napravio, ja ga  ovdje ne vidim, ali mu čestitam od 
srca, ujedno Božić i Novu godinu svima vama, bez obzira tko je s koje strane. 
  
 PREDSJEDNIK, hvala lijepa. Čak ste imali još 42 sekunde na raspolaganju.   
 
 NADA PRODAN MRAKOVIĆ, pročelnica Upravnog odjela za turizam IŽ,  vezano za 
postavljena pitanja  vidim da se svi slažete da je ovo dobar početak rješavanja ovog 
problematičnog pitanja. Sada da odgovorim na ono prvo pitanje. Nije vezano samo za 
hotelijere i turiste, vezano je za nas, za sigurnost u prometu i naravno da će biti uključeni svi 
dionici, pa je to i  stavljeno na sjednicu Županijske skupštine upravo da bi se akcentirao 
značaj svih dionika u unapređenju razvoja ciklo turizma, cestovnog biciklizma, jer tu sudjeluju 
jedinice lokalne samouprave i hotelijeri, cijela Županija, a i financijski je vrlo značajan i morat 
će se  uključiti svi. 
 A što se tiče konkretnog pitanja Martin Čotar će  vezano za pitanje Premantura – Pula 
nešto reći. 
 
 MARTIN ČOTAR, vezano za financiranje, dakle, koridor je stavljen na  trasu, na rutu, 
koju održavaju Hrvatske ceste, to je na neki način u njihovoj ingerenciji da oni izvode te 
radove. To je osnovna ideja bila zašto smo stavili ta koridor da se to olakša. Osim toga ima 
jedan problem, a to je problem osim samog rada je problem u tome što se od strane 
Hrvatske ceste na neki način imaju preporuku da kada saniraju, odnosno uređuju kompletan 
kolnik da ako je riješeno imovinsko-pravno pitanje da rješavaju biciklističke trake, odnosno 
koridor uz cestu, znači odvojen. Tako da je i na vama je angažman da jedinice lokalne 
samouprave na tom području osiguraju to imovinsko-pravno pitanje za te čestice da bi  
Hrvatske ceste, kao što sam i rekao, mogle napraviti taj koridor uz cestu. I to je nešto na 
čemu se trebamo sada svi na neki način založit, pokazati prstom ili ukazati na dokument i 
truditi se. 
 Što se tiče hotelskih kuća, one imaju veliki udio u prihodima i u noćenjima, ali i u 
turističkim zajednicama, u turističke zajednice su  uključene praktički se naše aktivnosti, oko 
ovoga su bile informirane. I još će se više angažirati u buduće, tako da ja sam siguran ako 
jedan hotelijer, na primjer u Rovinju Maistra ima interesa da se takav koridor naravi ili jedan 
Arenaturist u Puli ili u Valamaru u Rapcu ili u  Poreču, naravno da će oni poticati lokalnu 
turističku zajednicu ili asfaltirati, lobirati u gradu da se  tako nešto napravi na lokalnom nivou. 
Tako  da ja mislim ako se tu pametno odradi  da može  biti samo jedna sinergija, odnosno je  
poticaj za dalje. 
 Isto tako što se tiče Premanture kao i prema Rovinju i ostalih dionica, ta dionica je 
izvan eurovela koridora, pogotovo što Premantura je slijepa ulica, jedna cesta je za tamo i  
završava, nema neki kružni koridor, jednostavno ne ide onuda, tako da je to taj jedan spoj 
dionica koji treba napraviti Grad Pula, odnosno Općina Medulin, ako se ne varam, da ima 
ingerenciju. To je  sada nešto prema kome treba apelirati, zasukati rukave, da se napravi čim 
prije.  To je jedna dionica, koja je jedna od najspecifičnijih dionica, općenito, cijela Pula je 
dosta problematična, ali ima veliki potencijal. 
 
 PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje na glasanje Prijedlog Zaključka o 
prihvaćanju smjernica za unaprjeđenje cestovnih biciklističkih prometnica u Istri, e nakon 
glasanja utvrđuje  da je Skupština  jednoglasno 
donijela 

        Z A K L J U Č A K  
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o prihvaćanju smjernica za unaprjeđenje cestovnih biciklističkih   
prometnica u Istri 

 AD – 19 Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o uvođenju naknade za razvoj 
za sufinanciranje izgradnje Sustava javne odvodnje malih naselja i zaštite vode u 
Istarskoj županiji 
 
 PREDSJEDNIK, kaže  da je ova točka stavljena kao zadnja točka dnevnog reda kao 
nadopuna dnevnog reda - Prijedlog Oluke o izmjenama i dopunama Odluke o uvođenju 
naknade za razvoj  za sufinanciranje izgradnje Sustava javne odvodnje malih naselja i zaštite 
vode u Istarskoj županiji. Radi se o problematici kojom se bavi Istarski vodozaštitni sustav. 
Došlo je do izmjena Zakona o financiranju vodnog gospodarstva 8. prosinca 2017. godine. 
Sabor RH je donio tu izmjenu kojom je predviđeno da se do 20 % prikupljenih sredstava 
naknade za razvoj može koristiti za pokriće troškova održavanja i pogona građevina za javnu 
odvodnju izgrađenih  radi zaštite površinskih i podzemnih voda u zonama sanitarne zaštite, 
što uključuje i druge troškove koji se po odredbama zakona kojim se uređuju vode podmiruju 
iz cijene vodne usluge, pogna  
 Iz tih sredstava sada se može, što je nama bio veliki problem, za održavanja tih 
kapaciteta sada se  do 20 % se može koristiti, da pojednostavim, za održavanje i mi smo ovu 
izmjenu, u biti predložili zakonski tekst, kako je to Zakon regulirao. Nakon ovoga će 20 % 
sredstava moći koristiti za troškove održavanja. To je suština tog prijedloga, da ne 
elaboriram u detalje. Ispričavam se što je Odluka došla ovako u zadnji moment na vaše 
klupe. Čekali smo taj Zakon i mislim da je dobro da Odluku donesemo  već u ovoj godini 
kako bismo  dio sredstava već u 2018. godini mogli trošiti. 
  
 Pošto se više nitko nije javio za rasprava PREDSJEDNIK, zaključuje raspravu i daje 
na glasanje Odluku o izmjenama i dopunama Odluke o uvođenju naknade za razvoj za 
sufinanciranje izgradnje Sustava javne odvodnje malih naselja i zaštite vode u Istarskoj 
županiji, te nakon glasanja utvrđuje da je skupština jednoglasno donijela 
 
    O D L U K U 
  
o izmjenama i dopunama Odluke o uvođenju naknade za razvoj za sufinanciranje 
izgradnje Sustava javne odvodnje malih naselja i zaštite vode u Istarskoj županiji 
 
 U nastavku PREDSJEDNIK, kaže kao što su vijećnici izvješteni u e-mailu predviđen 
je obilazak gazdinskog gastronomskog Centra Istre, naše Agencije za ruralni razvoj na 
Gortanovom Brijegu. Organiziran je autobus koji čeka na parkiralištu, koji će nas odvesti gore 
i  vratiti nazad, jer je gore problem parkiranja, nema toliko mjesta, pa molimo vas da ne idete 
gore osobnim automobilima. Centar na Gortanovom Brijegu je još jedan od uspješnih 
projekata AZRRI-a. Predviđeno je jedno malo zajedničko druženje povodom Novogodišnjih 
blagdana i kraja godine. 
 Zahvaljuje na suradnji za uspješan rad. Od šestog mjeseca  održano je 8 sjednica, 
što je stvarno jedan pokazatelj  rada, plus naši zaobilasci, koje smo započeli i nastavit ćemo 
ih, za što ima dosta ideja.  
 Želi svima  blagoslovljen i srićan Božić i sve najbolje  u Novoj godini, vi auguro un 
Buon Natale e un Felice Anno Nuovo i  da slijedeće godine isto ovako nastavimo i da 
budemo konstruktivni kao i do sada. U ime svih svim građanima i građankama Istre želi sve 
najbolje, srićan Božić i Sretnu Novu Godina. 
 Ovime je iscrpljen dnevni red. 
 Sjednica je zaključena u 13,05 sati. 
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